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Wielofunkcyjne boisko 
oddane do użytku 

Niedawno zakończyła się budowa boiska wielofunkcyjne-
go w Białym Kościele. Na tę inwestycję czekali od lat zarówno 
uczniowie Publicznej Szkoły Podstawowej w Białym Kościele, 
nauczyciele, a także mieszkańcy. 

Dowody osobiste 
z odciskiem palca 

W listopadzie weszły w życie 
zmiany w dowodach osobistych. 
Nowe dokumenty tożsamości będą 
różniły się od obecnych. W war-
stwie elektronicznej znajdą się od-
ciski palców właściciela dokumentu, 
a w warstwie graficznej – m.in. jego 
odręczny podpis. Należy podkreślić, 
że nie ma konieczności obowiązko-
wej wymiany ważnych dokumentów. Z dotychczasowego dowo-
du można korzystać do czasu, aż minie jego ważność.

Nowy sołtys 
z określonymi planami

Po śmierci 
sołtysa Gościęcic 
śp. Władysława 
Białkowskie-
go mieszkańcy 
stanęli przed 
ważnym wyborem 
jego następcy. 
Nowym włoda-
rzem wsi został 
syn poprzednika 
Dawid Białkow-
ski. W wywiadzie 
z „Nowinami Strzelińskimi” opowiedział nie 
tylko o planach na rozwój sołectwa, pilnych 
potrzebach, ale także zainteresowaniach 
i życiu prywatnym. 

Nowym sołtysem Gościęcic został 
Dawid Białkowski

 Najważniejszą zmianą w nowych 
dowodach osobistych będzie 
odcisk palca, który trzeba wykonać 
w urzędzie

Wanienki, przewijaki, kocyki, pufy 
sako, piłki gimnastyczne, rogale 
do karmienia, telewizor, laptop oraz 
laktatory – to tylko część sprzętu, 
który przekazano do szkoły rodzenia. 
Ta już niedługo ma zostać reaktywo-
wana w strzelińskim szpitalu.

Sprzęt 
dla szkoły 
rodzenia

Zmiana dyrektora 
po 13 latach 

W listopadzie funkcję dyrektora Strzelińskiego 
Ośrodka Kultury przestał pełnić Dariusz Stępień. 
O powodach rezygnacji, planach i wspomnieniach 
rozmawialiśmy z dotychczasowym szefem ośrodka. 

Dariusz Stępień

Powstaje teatr 
w Strzelinie

Z dwustuletniego zrujnowanego 
i opuszczonego budynku stworzyli nie 
tylko dom, ale także miejsce sztuki. Teatr 
Stajni Metamorficznej mieści się w nieod-
ległej Nowinie. Jego właściciele zamierza-
ją zawiązać w naszym mieście grupę te-
atralną. Pierwsze zajęcia już 1 grudnia …

Ruszyła kolejna edycja „Szlachetnej Paczki” 

Brakuje 
opału, ubrań,

żywności 

Pomimo czasami dramatycznej sytuacji życiowej codziennie walczą, aby żyło się lepiej. Dzięki 
kolejnej edycji ogólnopolskiej akcji charytatywnej „Szlachetna Paczka” pomoc otrzyma blisko 
40 rodzin z powiatu strzelińskiego. 
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Nowiny 
Strzelińskie

Samorządowy Informator Gminy Strzelin 
- bezpłatna gazeta poświęcona ważnym 

wydarzeniom w gminie Strzelin. 
Informuje o pracy urzędu oraz jednostek podległych gminie.

Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych. 
Zastrzega sobie prawo do redagowania i skracania nadsyłanych 
tekstów oraz zmiany ich tytułów.

Od kilkunastu lat Strze-
liński oddział Towarzystwa 
Opieki nad Zwierzętami pro-
wadzi akcję zbiórki karmy. 
Przedsięwzięcie nie odbyło 
się w ubiegłym roku z uwagi 
na pandemię koronawirusa, 
ale zbiórkę przeprowadziło 
Przedszkole Miejskie „Ko-
lorowa Kraina”. Teraz nic 
już nie stanęło na drodze. 
W październiku przez trzy 
tygodnie karmę zbierano we 
wszystkich gminnych szko-
łach, tzn. PSP nr 3 w Strze-
linie, PSP nr 4 w Strzelinie, 
PSP nr 5 w Strzelinie, PSP 
w Kuropatniku i PSP w Bia-
łym Kościele. – Przyjęto 
naszą propozycję z otwar-
tymi ramionami. Zarówno 
dyrektorzy placówek, jak 
i cała społeczność szkolna 
oraz rodzice zaangażowali 
się w zbiórkę, za co bardzo 
serdecznie dziękujemy – 

Zastępca prezesa strzelińskiego oddziału TOZ Urszula Małecka pokazuje zebraną karmę podczas 
tegorocznej akcji

Gdzie zapłacisz za śmieci?
Strzeliński magistrat informuje, że od 2 listopada opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi są przyjmo-
wane w budynku głównym Urzędu Miasta i Gminy w Strze-
linie, a nie jak dotychczas w Wydziale Ochrony Środowiska 
mieszczącym się w budynku obok (dawnej siedzibie stra-
ży miejskiej). Obecnie, aby dokonać opłaty należy udać 
się do głównego budynku urzędu – pokój nr 1 na parterze 
(pierwsze stanowisko obsługowe), zgłosić chęć opłaty go-
tówkowej, a następnie uiścić ją w kasieurzędu (pok. nr 7). 
Można też zapłacić bezpośrednio w pokoju nr 1, ale wyłącz-
nie drogą bezgotówkową.

RED

W listopadzie weszły 
w życie zmiany w dowo-
dach osobistych. Nowe 
dokumenty tożsamości 
będą różniły się od obec-
nych. W warstwie elek-
tronicznej znajdą się 
odciski palców właścicie-
la dokumentu, a w war-
stwie graficznej – m.in. 
jego odręczny podpis. 
Należy podkreślić, że nie 
ma konieczności obo-
wiązkowej wymiany 
ważnych dokumentów. 
Z dotychczasowego 
dowodu można korzystać 
do czasu, aż minie jego 
ważność.

Wprowadzone zmiany wią-
żą się z koniecznością dosto-
sowania polskich przepisów 
do unijnych rozporządzeń. 
W najnowszej wersji dowo-
dów osobistych pojawią się 
dodatkowe zabezpieczenia 
czyli odciski palców, dzięki 
czemu dokumenty tożsamości 
staną się bardziej bezpieczne. 
Nowy dowód osobisty będzie 
posiadał wszystkie dotychcza-
sowe funkcje, a więc będzie 
potwierdzał tożsamość i oby-
watelstwo oraz uprawniał 
do przekraczania granic nie-
których państw. Dotychczaso-
we funkcjonalności dowodu 
osobistego związane z war-
stwą elektroniczną pozostają 
również takie same. Można 
go będzie używać do elektro-
nicznej komunikacji z admi-
nistracją publiczną i innymi 

Intensywne prace w wielu miejscach

Pracownicy Centrum 
Usług Komunalnych 
i Technicznych w Strzeli-
nie cały czas usuwają skut-
ki niedawnej wichury, która 
przeszła przez nasz rejon. 
Sprzątają oraz wycinają po-
łamane gałęzie i konary. 
Jednostka miała także sporo 
pracy przed Dniem Wszyst-
kich Świętych. Wszystkie ko-
munalne cmentarze zostały 
odpowiednio przygotowane 
na to święto. Wyczyszczono 
groby pod opieką CUKiT-u, na których złożono znicze i kwiaty. 
Na cmentarzu w Białym Kościele został zamontowany duży me-
talowy krzyż i granitowa tablica. Wyremontowano również alejkę. 
Pracownicy jednostki zajmowali się także pracami brukarskimi. 
W Szczodrowicach utwardzono teren wylewką betonową, na któ-
rym ma stanąć domek narzędziowy. Na terenie siłowni zewnętrz-
nej została wykonana stabilizacja, zamontowane obrzeża oraz 
ułożona kostka brukowa. W Gościęcicach natomiast pracownicy 
oczyścili piaskownik. Został także utwardzony przyległy teren 
oraz zamontowano ogrodzenie. W Kuropatniku utwardzono 
powierzchnie dwóch przystanków autobusowych, zaś w Kar-
szowie zamontowano wiatę przystankową oraz wybrukowano 
powierzchnię kostką brukową. Pracownicy CUKiT rozpoczę-
li również montowanie iluminacji świątecznych na słupach 
oświetleniowych w Strzelinie.

 RED 

Pracownicy Centrum Usług Komunalnych 
i Technicznych w Strzelinie zamontowali wiatę 
przystankową w Karszowie

ZEBRANA KARMA TRAFI 
DO POTRZEBUJĄCYCH ZWIERZĄT

zaczyna prezes TOZ-u Lidia 
Sobolewska. Udało się po-
zyskać sporo karmy suchej 
i mokrej, głównie dla psów. 
Transportem ze szkół do sie-
dziby TOZ-u zajęli się strażni-

cy miejscy, za co należą się im 
słowa uznania. Zebrana kar-
ma sukcesywnie będzie wyda-
wana przez cały rok. – Trafia 
m.in. do kojca w Choci-
welu, gdzie tymczasowo 

umieszczane są psy 
bezdomne, porzu-
cone czy zagubione. 
Ponadto karmę zabie-
ramy na interwencje 
i przekazujemy wła-
ścicielom czworono-
gów, którzy nie radzą 
sobie z opieką – infor-
muje Sobolewska. 

Warto dodać, że Gmi-
na Strzelin zgodnie 
z ustawą o ochronie 
zwierząt przeznacza 
środki na zakup karmy 
dla wolnożyjących ko-
tów. Ta przekazywana 
jest za pośrednictwem 
TOZ-u, społecznym 
karmicielom, którzy 
dokarmiają te zwierzęta 

m.in. dosypując pożywienie 
do budek rozlokowanych 
w mieście czy na terenach 
ogrodów działkowych.

Jakub Olejnik

Sprawdź, co zmieni się w dokumencie tożsamości 

Dowody osobiste 
z odciskiem palca 
podmiotami. 

Zarówno odciski 
palców, jak i pod-
pis trzeba będzie 
zostawić w urzę-
dzie. A to ozna-
cza, że nie ma 
możliwości zło-
żenia elektronicz-
nych wniosków 
o dowód osobisty 
(od 7 listopada 
online można skła-
dać tylko wnioski 
o dowód dla osób 
poniżej 12. roku 
życia, gdyż te nie 
wymagają pobrania 
odcisków palców 
i własnoręczne-
go podpisu). No-
wością będą tzw. 
mobilne stacje 
urzędnika. To roz-
wiązanie dla osób 
starszych, obłoż-
nie chorych, czy z niepełno-
sprawnością, które nie mogą 
osobiście stawić się w urzę-
dzie. W przypadku tych 
osób już od lat urzędnicy 
w miejscach ich pobytu tj. 
w domach, szpitalach czy 
ośrodkach opieki przyjmują 
wnioski o wydanie dowodu 

osobistego. 

Nowe dowody osobiste 
będą wydawane na 10 lat dla 
osób powyżej 12. roku życia, 
zaś dla dzieci poniżej 12. roku 
życia dokument będzie waż-
ny przez 5 lat. Osoby z nie-
pełnosprawnością, od któ-
rych pobranie odcisków jest 

 Najważniejszą zmianą w nowych dowodach osobistych będzie odcisk 
palca, który trzeba wykonać w urzędzie

trwale niemożliwe, 
będą otrzymywały do-
kumenty bez tej cechy 
biometrycznej, a ich 
dokumenty zachowają 
ważność przez 10 lat. 
Dla osób, od których 
chwilowo nie można 
pobrać odcisków pal-
ców dowód tożsamo-
ści będzie ważny przez 
12 miesięcy. 

Warto zaznaczyć, 
że odciski palców, po-
bierane podczas skła-
dania wniosku, nie 
będą widoczne na do-
kumencie. Zostaną 
zamieszczone w jego 
warstwie elektronicz-
nej. Natomiast w war-
stwie graficznej, pojawi 
się odwzorowanie wła-
snoręcznego podpisu 
posiadacza.

Ważne jest również to, 
że jeśli dowód tożsamości 
jest nadal ważny – nie trzeba 
go wymieniać. Dotychczaso-
we dowody osobiste zacho-
wują ważność do określonej 
w nich daty.

RED
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Ponad 100 tys. zł 
z budżetu państwa 
pozyskała Gmina 
Strzelin na poprawę 
bezpieczeństwa przy 
dwóch przejściach 
dla pieszych zlokali-
zowanych w mieście. 
Chodzi o pasy na ul. 
Bolka I Świdnickiego 
oraz ul. Kościuszki. 

Dzięki temu rządowemu 
wsparciu i środkom z budże-
tu gminy w przyszłym roku 
powstanie nowe przejście 
dla pieszych na ulicy Bolka 
I Świdnickiego. Rozbudowa-
ne zostanie również przejście 
na ulicy Kościuszki w Strzeli-
nie (przy skrzyżowaniu z ul. 
Pocztową). Na ten cel nasz 
samorząd otrzyma ponad 
100 tys. zł (80% wartości za-
dania) dofinansowania w ra-
mach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg. Wartość obu 
projektów to blisko 130 tys. 
zł, a pod koniec październi-
ka, w strzelińskim magistracie 
podpisano umowę na reali-

Umowę na realizację inwestycji podpisano z wykonawcą w strzelińskim magistracie

 Zadanie dotyczy m.in. przebudowy przejścia dla pieszych na ul. Kościuszki w Strzelinie

Na początku listopada przy 
ul. Glinianej w Strzelinie roz-
poczęła się budowa wieloro-
dzinnego budynku mieszkal-
nego, w którym będzie 27 
mieszkań wynajmowanych 
przez mieszkańców miasta 
i gminy Strzelin. Przypomnij-
my, że ta inwestycja jest reali-
zowana przy udziale naszego 
samorządu w ramach Dzier-
żoniowskiego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego.

Jej wykonawcą jest firma 
Ogólno-Budowlana z Bar-
da, a wartość prac to ponad 
7,9 mln. Na terenie budowy 
trwają już roboty ziemne, 
a wykonawca ma 12 miesięcy 
na realizację inwestycji.

O tej sprawie już wielo-
krotnie pisaliśmy na łamach 

Zmiana w rządowym programie 

500 plus wypłaci ZUS
To  już pewne. Obsługą programu „Rodzina 
500+” będzie zajmował się Zakład Ubezpie-
czeń Społecznych, a  nie - jak dotychczas sa-
morządy, poprzez swoje gminne ośrodki po-
mocy społecznej. 

Wnioski o przyznanie świadczenia będzie można składać 
tylko przez Internet, a pieniądze będą wypłacane tylko bezgo-
tówkowo na wskazany przez wnioskodawców numer rachun-
ku bankowego. Zgodnie z nowymi przepisami ZUS będzie 
stopniowo przejmował sprawy  dotyczące 500 +. To oznacza, 
że sprawy dotyczące praw do świadczeń za okres sprzed 1 
stycznia 2022 roku będą nadal realizowane przez samorządy, 
w przypadku gminy Strzelin przez Gminny Ośrodek Pomo-
cy Społecznej w Strzelinie. Będą one również kontynuować 
wypłacanie świadczeń wychowawczych przyznanych przed 1 
stycznia 2022 roku do końca okresu, na jaki zostały przyznane, 
tj. do 31 maja 2022 roku (w okresie styczeń - maj  2022 roku).

ZUS będzie z kolei od 1 stycznia 2022 roku wypłacał przy-
znawane przez siebie świadczenia wychowawcze. Natomiast 
od 1 lutego 2022 roku będzie przyjmować wnioski na kolej-
ny okres świadczeniowy, który zacznie się od 1 czerwca 2022 
roku.

Podsumowując, jeśli będziemy składać wniosek o świadcze-
nie wychowawcze  500+ na dziecko do 31.12.2021 roku, zło-
żymy go w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Strze-
linie. Jeśli będziemy składać wniosek na dziecko od 1 stycznia 
2022 r. złożymy go elektronicznie do ZUS. Jednak wszystkie 
świadczenia przyznane przez Gminny Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Strzelinie będą wypłacane do 31 maja 2022 roku.

RED

Trwa remont ul. Okulickiego
W  drugiej połowie listopada rozpoczęły się 
prace związane z  remontem ulicy Generała 
Leopolda Okulickiego w Strzelinie. 

W efekcie tej samorządowej inwestycji ta ważna i ruchliwa 
ulica, przy której działają m.in. Aquapark Granit, targowisko, 
market popularnej sieci handlowej, liczne sklepy oraz punkty 
usługowe, zyska nowe chodniki oraz nawierzchnię drogi. Będą 
też wykonane niezbędne prace poprawiające stan kanalizacji 
deszczowej. Remont, za blisko 700 tys. zł zrealizuje Przedsię-
biorstwo Robót Drogowo-Mostowych w Brzegu.

Ze względu na działalność targowiska miejskiego prace nie 
będą się odbywać w jego bezpośrednim sąsiedztwie we wtorki 
oraz w piątki. Strzeliński samorząd prosi mieszkańców oraz 
wszystkich innych użytkowników drogi o zachowanie szcze-
gólnej ostrożności w rejonie prowadzonych robót.

RED

Rozpoczęła się przebudowa ul. Leopolda Okulickiego w Strzelinie

Przy ul. Glinianej w Strzelinie powstaje budynek mieszkalny, w którym będzie 27 mieszkań

Przy ul. Glinianej powstaje trzykondygnacyjny budynek

Ruszyła budowa mieszkań 

„Nowin Strzelińskich”. Przy-
pomnijmy, że przy ulicy Gli-
nianej powstanie trzykondy-
gnacyjny budynek, z trzema 

klatkami schodowymi. Bę-
dzie wyposażony w windy, 
aby wszystkie mieszkania 
w budynku były dostępne 

również dla osób niepeł-
nosprawnych. W projekcie 
znajduje się 27 mieszkań 
o zróżnicowanej powierzchni 
- od 33 m2 do ponad 66 m2. 
Dodajmy, że w maju Gmi-
na Strzelin otrzymała 611 
tys. zł. Te środki zwiększyły 
udział samorządu w spółce, 
poprzez zwiększenie udzia-
łów. Pozwoli to na obniżenie 
kwoty opłaty partycypacyj-
nej, którą przyszły najemca 
będzie musiał wnieść przy 
przystąpieniu do DTBS-u. 
O przydziale mieszkań wnio-
skodawcom decyduje lokalny 
samorząd.

RED

Przechodzień zostanie 
wykryty przez czujniki Na przejściach dla pieszych 

będzie bezpieczniej
zację tych zadań. Wykona je 
lokalna firma Globistic z Pę-
cza i ma na to czas do końca 
sierpnia 2022 r. 

Przypomnijmy, że w re-
jonie planowanych przejść 
dla pieszych zostanie wyko-
nane oświetlenie dedykowa-
ne z uwzględnieniem stref  
oczekiwania. Ma to zapewnić 
lepszą widoczność, a tym sa-
mym poprawić bezpieczeń-
stwo osób korzystających 
z przejść. Ponadto zamon-
towane zostaną systemy ak-

tywnego oznakowania. Pie-
szy, który będzie zbliżać się 
do przejścia, zostanie wykry-
ty przez czujniki. Wówczas 
zapalą się sygnały świetlne 
nadawane przez lampy skie-
rowane w obu kierunkach 
nadjeżdżających pojazdów. 
W ten sposób system będzie 
ostrzegał kierowców o pie-
szym. Dla poprawy funkcjo-
nalności dla osób z niepeł-
nosprawnościami wykonane 
zostaną pasy ostrzegawcze 
dla niewidomych i niedowi-

dzących. Pojawią się również 
elementy odblaskowe tzw. 
kocie oczka, jako uzupełnie-
nie znaków przed przejściem 
dla pieszych. 

Ponadto na ulicy Bolka 
I Świdnickiego powstanie 
wyniesione przejście dla pie-
szych, które ma powstrzymać 
nierozważnych kierowców 
od dynamicznej jazdy i spo-
wolnić ruch, poprawiając tym 
samym bezpieczeństwo.

RED
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Gmina Strzelin systematycznie inwestuje w drogi położone 
na terenie tej miejscowości. Wychodząc naprzeciw konieczno-
ści poprawienia bardzo nierównego fragmentu ulicy Sosno-
wej, strzeliński magistrat zaplanował prace obejmujące m.in. 
wyrównanie podbudowy oraz wykonanie nawierzchni z tłucz-
nia kamiennego z powierzchniowym utrwaleniem emulsją 
asfaltową. Właśnie taki zakres prac zlecono wyłonionemu 
w ramach przetargu Przedsiębiorstwu Robót Drogowo-Mo-
stowych z Brzegu. 

Wykonawca oczywiście zrealizował zlecony zakres prac, na-
tomiast biorąc pod uwagę trudne warunki terenowe, wzorem 
niedawno wykonanej ulicy Lawendowej postanowił zastoso-
wać rozwiązanie trwalsze i ułożył nawierzchnię bitumiczną. 
Technologia jest droższa, ale różnicę kosztów pokrył wyko-
nawca. Gmina Strzelin zapłaci wyłącznie kwotę objętą umo-
wą. Na wykonaną pracę udzielono pięcioletnią gwarancję. 
W środę, 10 listopada inwestycję wizytowali przedstawiciele 
lokalnego samorządu: burmistrz Dorota Pawnuk, naczelnik 
wydziału transportu i drogownictwa Jan Maćkała oraz radni 
Rady Miejskiej Strzelina - Agnieszka Ruszek, Tadeusz Janda 
i Adam Daniluk.

RED

Teraz pokonanie ul. Sosnowej w Gęsińcu dla aut osobowych nie będzie stanowiło problemu

Przedsiębiorstwo 
Robót Drogowo-Mo-
stowych w Brzegu 
sfinalizowało remont 
ulicy Orzechowej 
w Gęsińcu. To już 
kolejna w tym roku 
inwestycja drogowa 
na terenie najwięk-
szego sołectwa gmi-
ny Strzelin. 

Niedawno oddano do użyt-
kowania ulicę Lawendową 
oraz pozostałą część ulicy 
Sosnowej. 

Cała ulica Orzechowa, 
włącznie z fragmentem ul. 
Jodłowej, zyskała nową na-
wierzchnię bitumiczną. Na-
leży zaznaczyć, że pierwotnie 
na części ul. Orzechowej, 
przy której obecnie nie ma 
zagospodarowanych i uzbro-
jonych w media wszystkich 
działek budowlanych, strze-
liński magistrat postanowił 
wykonać jedynie nawierzch-
nię tłuczniową z powierzch-
niowym utrwaleniem emulsją 
asfaltową. Wykonawca w tym 
miejscu, na swój koszt, po-
stanowił zastosować roz-

Przedstawiciele strzelińskiego samorządu przyglądali się zakończonym pracom remontowym na ul. Orzechowej w Gęsińcu

W Szczawinie 
remontują 
Turkusową 

W listopadzie rozpoczęły się prace związane 
z remontem pierwszego etapu ulicy Turkusowej 
w Szczawinie (odcinek od ulicy Diamentowej o dłu-
gości ok. 335 m). Niedawno teren budowy wizyto-
wali burmistrz Dorota Pawnuk oraz Jan Maćkała, 
naczelnik wydziału odpowiedzialnego za gminne 
drogi. Zakres prac, które realizuje wyłoniona w ra-
mach przetargu firma Usługi Transportowe i Robo-
ty Ziemne Tomasza Bartkowa z Przeworna obej-
muje m.in. wykonanie nawierzchni bitumicznej, 
poszerzenie jezdni do 5 m, czyszczenie kanalizacji 
deszczowej, odbudowę dwóch studni rewizyjnych, 
profilowanie podbudowy bitumicznej masą asfal-
tową. Po zakończeniu prac pojawi się oznakowanie 
ograniczające ruch pojazdów powyżej 10 ton - oczywiście za wyjątkiem rolników, którzy muszą dojechać do pól. 

Wartość robót to prawie 266 tys. zł. Warto wspomnieć, że sołectwo przeznaczyło na ten cel część środków finansowych 
w ramach funduszu sołeckiego (13 717 zł).

RED 

Inwestycję realizuje firma Usługi Transportowe i Roboty Ziemne Tomasza Bartkowa z Przeworna

Wymienili kanalizację, 
poprawili drogę

Po wykonanych 
pracach związanych 
z budową kanalizacji 
sanitarnej w Pław-
nej, strzeliński Za-
kład Wodociągów 
i Kanalizacji zlecił 
odtworzenie na-
wierzchni ulicy Klo-
nowej. Dzięki środ-
kom finansowym 
z budżetu Gminy 
Strzelin (300 tys. zł) 
zdecydowano się 
na wykonanie nawierzchni bitumicznej na pełnej szerokości 
jezdni. Inwestycję sprawnie zrealizowało Przedsiębiorstwo Ro-
bót Drogowo-Mostowych w Brzegu. Niedawno efekty wyko-
nanych prac sprawdzili burmistrz Dorota Pawnuk, radny Rady 
Miejskiej Strzelina Tomasz Głowacki oraz naczelnik wydziału 
transportu i drogownictwa Jan Maćkała. Warto wspomnieć, 
że dzięki podpisaniu aneksu do umowy z Samorządem Wo-
jewództwa Dolnośląskiego Zakład Wodociągów i Kanalizacji 
w Strzelinie przystąpi do realizacji dodatkowego odcinka sieci 
kanalizacji sanitarnej w ul. Strzelińskiej w Pławnej. Planowana 
jest budowa rurociągu o długości 384 m, który obejmie nieru-
chomości od numeru 21 do skrzyżowania z ul. Kasztanową. 
Umowa zakłada również dostawę pomp sieciowych na Stację 
Uzdatniania Wody w Karszowie. Natomiast wymianę trzech 
pomp zrealizuje z własnych środków ZWiK.

RED

 Po ułożeniu kanalizacji sanitarnej postanowiono wyre-
montować ul. Klonową w Pławnej

Doskonały skrót i alternatywa dla rowerzystów
Zakończył się remont drogi dojazdowej do gruntów rolnych łączącej Gę-

siniec i Strzegów. W poprzednich numerach gazety opisywaliśmy tę gmin-
ną inwestycję. Prace wykonała lokalna spółka Budownictwo Osińscy. Re-
mont dotyczył ponad 1,4 km . W ramach zadania wykonano m.in. remont 
dwóch przepustów drogowych oraz nawierzchnię tłuczniową o szerokości 
3 m z mijankami. Tak wykonana droga będzie służyć rolnikom jako dojazd 
do pól oraz mieszkańcom jako doskonały skrót od Gęsińca (ulica Wido-
kowa) do Strzegowa. Trasa stanowi również świetną alternatywę dla rowe-
rzystów i spacerowiczów.  

Przypomnijmy, że Gmina Strzelin systematycznie od lat korzysta 
ze wsparcia samorządu wojewódzkiego przeznaczonego na remont dróg 
śródpolnych. Tym razem magistrat otrzymał 145 tys. zł.  

RED

Utwardzona droga nie tylko ułatwia dojazd do pół, ale stanowi również 
ciekawą trasę rowerową

Sosnowa równa i utwardzona 
Zakończyły się prace remontowe na  części ulicy So-
snowej w  Gęsińcu. Koszt realizacji przedsięwzięcia 
to ponad 232 tys. zł. 

Nowa nawierzchnia na Orzechowej i Jodłowej

wiązanie trwalsze i ułożył 
nawierzchnię bitumiczną. 
Gmina Strzelin zapłaci wy-

łącznie kwotę objętą umową, 
czyli blisko 202 tys. zł. Warto 
wspomnieć, że sołectwo prze-

znaczyło na ten cel część środ-
ków finansowych w ramach 
funduszu sołeckiego (10 tys. zł)

RED
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Z obiektu można już korzystać

Wielofunkcyjne boisko oddane do użytku 
Niedawno zakończyła się budowa boiska wielofunkcyjnego w Białym Kościele. 
Na tę inwestycję czekali od lat zarówno uczniowie Publicznej Szkoły Podstawo-
wej w Białym Kościele, nauczyciele, a także mieszkańcy. 

W sąsiedztwie placu zabaw powstał 
nowoczesny obiekt sportowy. W poło-
wie listopada inwestycja została ode-
brana. Tym ogólnodostępnym obiek-
tem administrować będzie szkoła.  

Ogrodzone piłkochwytem boisko 
o wymiarach 22x44 m będzie służyć 
do gry w piłkę ręczną, mini futbol, 
siatkówkę, koszykówkę i tenis ziem-
ny. Dodatkowo wykonany został m.in. 
drenaż odwadniający boisko oraz 
chodniki. Nie zapomniano również 
o montażu ławek z oparciem, koszy 
na śmieci oraz tablicy informacyjnej 
z regulaminem. Przypomnijmy, że in-
westycję o wartości 566 tys. zł z miesięcznym wyprzedzeniem zakończyła firma DABRO-BAU PHU Pawła 
Dąbrowskiego z Opoczki (k. Świdnicy). Bez wątpienia cieszy fakt, że już wszystkie placówki oświatowe za-
rządzane przez Gminę Strzelin posiadają zewnętrzne, wielofunkcyjne boiska (lub kompleksy boisk). Obiekty 
tego typu wybudowano we wcześniejszych latach przy PSP nr 3, 4, 5 oraz w Kuropatniku.

RED

Wykonany w Białym Kościele obiekt sportowy robi wrażenie

Jaśniej 
w pobliżu 
dworca

 
W ostatnim czasie w pobli-

żu strzelińskiego dworca PKP 
wykonane zostało oświetle-
nie węzła przesiadkowego 
Strzelińskiej Komunikacji 
Publicznej. Prace sprawnie 
zrealizowała lokalna firma 
ZIE Mordko z Mikoszowa za 
blisko 42 tys. zł. Zakres prac 
obejmował budowę linii oświetlenia o długości ponad 220 m. Na słupach oświetleniowych zamontowano 8 
energooszczędnych opraw. Celem realizacji inwestycji jest doświetlenie przestrzeni publicznej, aby przebywa-
nie w tym miejscu po zmroku stało się bardziej komfortowe. 

Przypomnimy, że w ubiegłym roku strzeliński samorząd zrealizował budowę węzła przesiadkowego Strze-
lińskiej Komunikacji Publicznej. Powstało sześć stanowisk postojowych dla minibusów i dwa dla autobusów 
rejsowych. Wykonano również perony dla pasażerów, bitumiczną jezdnię manewrową, wjazdy i wyjazdy z wę-
zła oraz chodnik. Przebudowano również system odwodnienia.

RED

Dzięki zamontowaniu oświetlenia na terenie węzła przesiadkowego Strzelińskiej Komunikacji Publicznej jest 
bezpieczniej

Będzie oświetlenie 
w Gębczycach 

Niebawem poznamy wykonawcę 
oświetlenia drogowego w Gębczy-
cach (przy starym placu zabaw). Gmi-
na Strzelin analizuje obecnie cztery 
zgłoszone oferty. Najtańsza opiewała 
na 33 tys. zł, a najdroższa na 39 tys. zł. 
W kolejnym wydaniu gazety poinfor-
mujemy o wyłonieniu wykonawcy. Za-
kres prac będzie obejmował budowę 
dwóch odcinków linii kablowej oświe-
tlenia drogowego o długości 116 m. 
Na czterech słupach oświetleniowych 
zamontowanych zostanie pięć opraw 
o mocy 44W wraz z układem zasila-
jącym. Warto zaznaczyć, że o realiza-
cję tego przedsięwzięcia wnioskowali 
mieszkańcy Gębczyc, przeznaczając 
znaczną część funduszu sołeckiego 
(12 tys. zł). 

RED

Dofinansowania do termomodernizacji budynków
W poniedziałek, 8 listopa-

da w strzelińskim magistracie 
odbyło się spotkanie z przed-
stawicielem Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej 
we Wrocławiu. Dotyczyło 
pilotażowego programu do-
finansowania do wymiany 
źródeł ciepła i termomoder-
nizacji budynków wieloro-
dzinnych. Od 11 październi-
ka osoby indywidualne oraz 
wspólnoty mieszkaniowe 
mogą ubiegać się o środ-
ki na termomodernizację 
domów wielorodzinnych, 
w tym m.in. na wymianę pie-
ca lub ocieplenie budynku, czy wymianę drzwi wejściowych do klatek schodowych. Program będzie realizowany do 31 sierpnia 2022 r. lub do wyczer-
pania środków. Szczegółowe informacje można uzyskać w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

RED

Spotkanie odbyło się w sali konferencyjnej strzelińskiego magistratu

Będą nowe miejsca parkingowe
Ruszyły prace przy świetlicy w Gęsińcu związane z wyko-
naniem miejsc parkingowych.

W ubiegłym roku wykonano 10 miejsc parkingowych wraz z dojazdem i odwod-
nieniem. Rozwiązało to problem, który narastał jesienią i wczesną wiosną, kiedy 
to zamiast terenu zielonego było w tym miejscu jedno wielkie „pobojowisko”. Obec-
nie trwają prace nad wykonaniem jeszcze 7 stanowisk. Teren jest w trakcie koryto-
wania. Niedługo będzie układana warstwa odsączająca (podsypka piaskowa). Zaj-
muje się tym firma Z.R.B. Beaty Musiałowskiej ze Strzelina. Nawierzchnia zostanie 
wykonana z kostki betonowej. Część środków, na ten cel przeznaczyli z funduszu 
sołeckiego mieszkańcy Gęsińca. Prace mają zakończyć się przed 18 grudnia, jednak 
strzeliński magistrat spodziewa się, że parking będzie gotowy jeszcze w listopadzie.

RED

Przy świetlicy w Gęsińcu powstanie dodatkowych siedem miejsc postojowych

Dolnośląska Cyklostrada w gminie Strzelin 
Zarząd Województwa Dolnośląskiego przyjął niedawno zaktualizowaną „Kon-

cepcję sieci głównych tras rowerowych województwa dolnośląskiego - Dolnoślą-
ską Cyklostradę". Pierwotna została poddana konsultacjom społecznym, w ra-
mach których liczne uwagi i propozycje wniosła Gmina Strzelin. Najważniejsza 
z nich to wprowadzenie alternatywnego przebiegu łącznika w stronę Ciepłowód 
przez Biały Kościół i Henryków. Uchwalony dokument, który prezentuje doce-
lowy przebieg głównych uwzględnia to rozwiązanie. 

Trasa nr 707 (tzw. Trasa Złota) biegnąca od strony Milicza przez Oławę łą-
czyć będzie Gminę Strzelin z Ząbkowicami Śląskimi i południem województwa. 
W rejonie Strzelina zaplanowano też jeden z wariantów podprojektu tzw. „Kolej 
na Rowery”. Jest to sieć tras rowerowych biegnących w śladzie zlikwidowanych 
linii kolejowych wraz z łącznikami do tras głównych. 

W naszym przypadku będzie to trasa zaproponowana przez strzeliński ma-
gistrat wraz z sąsiednimi samorządami prowadząca po nasypie nieczynnej linii 
kolejowej do Głębokiej, gdzie torowisko rozgałęzia się i podąża do Starego Wią-
zowa lub Przeworna. 

Budowa szkieletu rowerowych tras głównych stworzy nową ofertę turystyczną 
i rekreacyjną, dzięki powiązaniu miejsc atrakcyjnych turystycznie na Dolnym Ślą-
sku z głównymi ośrodkami osadniczymi.

W kolejnych wydaniach „Nowin Strzelińskich” będziemy informowali o kolej-
nych etapach i przebiegu tras przez miasto i gminę Strzelin. 

RED
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Wanienki, przewija-
ki, kocyki, pufy sako, 
piłki gimnastyczne, 
rogale do karmienia, 
telewizor, laptop 
oraz laktatory – 
to tylko część sprzę-
tu, który przekazano 
do szkoły rodzenia. 
Ta już niedługo ma 
zostać reaktywowa-
na w strzelińskim 
szpitalu. 

We wtorek, 9 listopa-
da w strzelińskim szpitalu 
przedstawiciele samorządu 
oraz lokalnych firm przeka-
zali sprzęt ufundowany dla 
nowo otwieranej szkoły ro-
dzenia. W spotkaniu wzięli 
udział przedstawiciele pla-
cówki: ordynator Oddziału 
Ginekologiczno-Położnicze-
go Artur Wysocki oraz lekarz 
prowadzący Oddział Neona-
tologiczny Piotr Jankowski. 

Wśród przybyłych go-
ści była burmistrz Strzelina Przekazany sprzęt ułatwi otwarcie szkoły rodzenia w strzelińskim szpitalu

Sprzęt 
dla strażaków 

Strzeliński samorząd 
wspiera nie tylko gminne 
jednostki Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej, ale też Komen-
dę Powiatową Państwowej 
Straży Pożarnej w Strzeli-
nie. W połowie listopada 
burmistrz Dorota Pawnuk 
przekazała komendantowi 
Michałowi Pięcie nożyce 
akumulatorowe, które będą 
wykorzystywane do realiza-
cji prac gospodarczych.

RED
Burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk przekazała komendantowi Michałowi 
Pięcie nożyce akumulatorowe

Wieża z nową elewacją
Strzeliński samorząd konsekwentnie partycypuje 

w kosztach prac remontowych i konserwatorskich cen-
nych obiektów zabytkowych. W tym roku gmina Strzelin 
przyznała na wniosek Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. 
Św. Marcina w Nowolesiu 50 tys. zł dotacji. 

Te środki przeznaczono  na wykonanie remontu 
elewacji wieży Sanktuarium Maryjnego, polegające-
go na renowacji tynków i wykonaniu prac malarskich. 
Prace zrealizowała na podstawie umowy z parafią fir-
ma Usługi Ogólnobudowlane Jana Lupy z Czernicy. 
Pod koniec października odbył się odbiór przy udziale 
przedstawicieli Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Za-
bytków we Wrocławiu. Wsparcie ze strony strzelińskie-
go samorządu bardzo ucieszyło zarówno parafian, jak 
i księdza proboszcza Janusza Prejznera, który mocno 
zabiegał o tę bardzo potrzebną inwestycję. Duchowny 
jest bardzo wdzięczny burmistrzowi i Radzie Miejskiej 
Strzelina za przyznanie środków, które przyczyniły się 
do poprawy stanu zabytkowej świątyni. Ta niedawno 
zakończona inwestycja to również powód do zadowo-
lenia dla odwiedzających to miejsce pątników oraz licz-
nych turystów. A tych ostatnich w Nowolesiu nie brakuje i z roku na rok pojawia się ich 
coraz więcej. Warto też przypomnieć, że od niedawna nowoleskie sanktuarium uzyskało 
wyższą rangę – sanktuarium diecezjalnego. Pisaliśmy o tym całkiem niedawno, w jednym 
z poprzednich wydań „Nowin Strzelińskich”. 

RED

Apel o dodatkowy ambulans
Funkcjonowaniu pogotowia ratunkowego i sytuacji szpitala było poświęcone 
niedawne spotkanie zorganizowane w strzelińskim magistracie z inicjatywy 
burmistrz Doroty Pawnuk.

Przedstawiciele samorządu powiatowego i pięciu gmin tworzących powiat strzeliński rozmawiali o pro-
blemach związanych z funkcjonowaniem naszego pogotowia ratunkowego oraz szpitala, który jest wła-
snością Uniwersyteckiego Szpitala Klinicznego we Wrocławiu. Postanowiono, że samorządy gminne 
przygotują apel do Wojewody Dolnośląskiego o aktualizację Planu Działania Systemu Państwowego Ra-
townictwa Medycznego dla Województwa Dolnośląskiego. Ma on dotyczyć przeznaczenia na teren powia-
tu strzelińskiego dodatkowego ambulansu. Możliwe, że kolejny apel będzie dotyczył sprawy szpitala. Nasi 
samorządowcy są mocno zaniepokojeni sytuacją tej placówki, a w przestrzeni publicznej pojawia się wiele 
niepokojących głosów o rzekomo niepewnej przyszłości strzelińskiego szpitala. W placówce obecnie nie 
działa oddział chirurgiczny, a to niestety odbija się negatywnie na działaniu pogotowia ratunkowego. War-
to podkreślić, że większość interwencji pogotowia dotyczy właśnie osób wymagających pomocy chirur-
gicznej. Szpitalne ambulatorium chirurgiczne nie ma możliwości przeprowadzenia poważniejszych zabie-
gów i pogotowie ratunkowe musi przewozić poszkodowanych do okolicznych szpitali, tracąc na to wiele 
czasu. Dobrą informacją dotyczącą strzelińskiego szpitala jest rosnąca liczba porodów na reaktywowanym 
oddziale ginekologiczno- położniczym. Samorządowcy zgodzili się co do tego, że warto podjąć wspólne 
działania promocyjne zachęcające mieszkanki powiatu strzelińskiego i powiatów ościennych do rodzenia 
właśnie w Strzelinie. 

RED

W spotkaniu uczestniczyli samorządowcy z gmin i powiatu strzelińskiego

Ważne wsparcie 
i miły gest Nowy sprzęt dla szkoły rodzenia

Dorota Pawnuk, radni Rady 
Miejskiej Strzelina i przedsta-
wiciele strzelińskich przed-
siębiorstw, które bardzo 
mocno wsparły tę inicjatywę 
przyczyniając się do poprawy 
komfortu przyszłych mam. 
Byli to przedstawiciele firmy 
Xylem – Lowara Vogel Pol-
ska – dyrektor zakładu Janusz 
Łagodziński, dyrektor zarzą-
du Tomasz Siwkowski oraz 
HR Manager Anna Mośko-
-Toczek. Przedsiębiorstwo 
Antolin Silesia reprezento-
wała natomiast HR Manager 
Agnieszka Czuczwara. 

Firma Xylem Lowara Vogel 
Polska przekazała dla szkoły 
rodzenia wanienki, przewijaki, 
kocyki, pufy sako, piłki gimna-
styczne, rogale do karmienia, 
65 - calowy telewizor, biurko 
z fotelem, a także stoliki oraz 
naczynia. Miłym gestem było 
też podarowanie kosza pełne-
go kawy i herbaty. Przedsię-
biorstwo Antolin Silesia ufun-
dowało natomiast laptop oraz 
dwa laktatory. 

Naszym lokalnym przed-
siębiorstwom za tak ogromne 

wsparcie należą się słowa uzna-
nia i szczególne wyrazy podzię-
kowania. Przedstawiciele strze-
lińskiego biznesu kolejny już 
raz udowodnili, że są mocno 
zaangażowani w sprawy lokal-
nej społeczności. 

Do szkoły rodzenia trafiła 
również lodówka ufundowana 
z prywatnych środków bur-
mistrza oraz niektórych rad-
nych Rady Miejskiej Strzelina. 
Szczególne podziękowania za 
to wsparcie należą się rajcom: 
Tomaszowi Głowackiemu, Mar-
kowi Horodyskiemu, Adamowi 
Danilukowi, Damianowi Ser-
wickiemu, Magdalenie Siedlarz, 
Michałowi Ostrowskiemu, Ta-
deuszowi Głowie, Franciszkowi 
Cygalowi, Małgorzacie Cieliń-
skiej-Matuszewskiej, Ireneuszo-
wi Szałajko oraz Wojciechowi 
Zielińskiemu. 

Mamy nadzieję, że przekaza-
ny sprzęt przysłuży się pracow-
nikom szkoły rodzenia oraz 
przyszłym mamom, co pozwoli 
im w godnych warunkach do-
brze przygotować się do przyj-
ścia na świat ich pociech.

RED

Wieża nowoleskiej świątyni z nową 
elewacją
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W trzeciej już odsłonie 
rozmów na temat prac 
poszczególnych komisji 
Rady Miejskiej Strzelina, 
rozmawiamy z radnym 
Tadeuszem Głową - za-
stępcą przewodniczące-
go Komisji Gospodarki 
Komunalnej, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska.

Zgodnie ze statutem 
Gminy Strzelin oraz ustawie 
o samorządzie Rada Miejska 
wybiera spośród radnych, 
członków poszczególnych 
komisji. W obecnej kadencji 
takich jest pięć. Wydają one 
opinie w sprawie projektów 
uchwał, wniosków, skarg, 
apeli i petycji. Każda jest 
ciałem doradczym oraz 
opiniującym. 

Zakres prac komisji, któ-
rą prezentujemy w bieżą-
cym wydaniu obejmuje takie 
kwestie jak: komunalne bu-

Tadeusz Głowa jest zastępcą przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska

W czwartek, 18 listopada 
w  strzelińskim magistra-
cie odbyła się pierwsza 
sesja nowej, Młodzieżo-
wej Rady Gminy Strzelin. 
Miała uroczysty charak-
ter, a  radni złożyli ślubo-
wanie i odebrali zaświad-
czenia o wyborze. 

Wcześniej wysłuchali krót-
kiego przemówienia bur-
mistrz Doroty Pawnuk, któ-
ra zachęcała do aktywnego 
działania oraz współpracy 
z burmistrzem i dorosłą Radą 
Miejską Strzelina. W wystą-
pieniu szefowa gminy przypo-
mniała najważniejsze zadania 
i kompetencje młodzieżowej 
rady oraz zadeklarowała go-
towość wspierania radnych. 
Wspomniała m.in. o możli-
wości opiniowania projektów 
gminnych aktów prawnych 
dotyczących dzieci i młodzie-
ży. - Jeśli macie do mnie 
jakąś sprawę, to mój nu-
mer telefonu jest ogólno-
dostępny na stronie in-
ternetowej gminy Strzelin 
- powiedziała Dorota Paw-
nuk, zachęcając do kontaktu. 
Obradom przysłuchiwali się 
opiekunowie uczniów, a tak-
że Sekretarz Gminy Strzelin 
Kazimierz Nahajło, Prze-
wodniczący Komisji Eduka-
cji, Zdrowia, Kultury i Spor-
tu Damian Serwicki oraz 
Dyrektor Zespołu Oświaty 
Gminnej w Strzelinie Aga-
ta Bartulica. Po ślubowaniu, 
wybrani w swoich szkołach, 
młodzieżowi radni wyłonili 
ze swojego grona przewod-
niczącego i członków prezy-
dium. W tajnym głosowaniu Nowa Młodzieżowa Rada Gminy Strzelin.

 Radni złożyli ślubowanie

Drogi i zagospodarowanie przestrzenne 
downictwo mieszkaniowe, 
gospodarka wodno-ścieko-
wa, gospodarka odpadami 
i utrzymanie czystości, drogi 
gminne, ulice, mosty, place 
oraz pozostałe obiekty ko-
munalne, ochrona środo-
wiska i melioracje, ochrona 
przyrody, zieleni gminnej 
i zadrzewień, ochrona prze-
ciwpowodziowa, wyposa-
żenie i utrzymanie magazy-
nów przeciwpowodziowych, 
ochrona przeciwpożarowa, 
ład przestrzenny, porządek 
publiczny. - Spotkania ko-
misji najczęściej odbywają 
się raz w miesiącu, a jeżeli 
jest taka potrzeba, jak np. 
w - przypadku rozmów 
o remoncie ul. Wolności, 
czy przebudowie strze-
lińskiego ronda, częściej 

– opowiada zastępca prze-
wodniczącego Komisji Go-
spodarki Komunalnej, Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska 
Tadeusz Głowa. - Wszystkie 
opinie, nad którymi pra-
cujemy są bardzo istotne. 
Najczęściej zajmujemy 
się miejscowymi planami 
zagospodarowania prze-
strzennego oraz remonta-
mi dróg - kontynuuje.

Radny wypowiedział się 
także na temat inwestycji, 
zarówno tych wykonanych, 
jak i potrzebnych. - Każda 
inwestycja drogowa jest 
ważna, a z mojej perspek-
tywy mogę wymienić dwie, 
których realizacje mnie 
niezmiernie cieszą, tj. bu-
dowa chodnika i wymiana 
nawierzchni w Szczawinie 

oraz remont ul. Energety-
ków w Strzelinie - zaznacza 
samorządowiec. - Oczywiście 
cały czas są potrzebne kolej-
ne inwestycje, o co wszyscy 
zabiegamy. Mam na myśli 
budowę dwóch rond, jed-
nego obejmującego skrzy-
żowanie ul. Staromiejskiej 
i Kopernika z ul. Wojska 
Polskiego oraz drugiego 
obejmującego ul. Wolności 
i Wrocławską, przy stacji pa-
liw. Do tego dochodzi oczy-
wiście obwodnica oraz prze-
budowa obecnego ronda. 
Pragnę podkreślić wzorową 
współpracę z burmistrz Do-
rotą Pawnuk, a także pozo-
stałymi radnymi. Wspól-
nie od lat staramy się, aby 
inwestycje mogły zostać 
zrealizowane, zabiegając 

zarówno u ministrów, jak 
i polityków najwyższego 
szczebla. Wszystkim nam 
zależy, żeby uczestnicy ru-

chu, mogli czuć się w na-
szej gminie bezpiecznie - 
kończy Tadeusz Głowa.

Bartosz Ślusarz 

Pierwsza sesja i wybór 
władz statutowych BĘDĄ REPREZENTOWAĆ DZIECI I MŁODZIEŻ

zdecydowali, że nowym prze-
wodniczącym rady będzie 
uczeń strzelińskiego Liceum 
Ogólnokształcącego Jan Sta-
nisław Stykowski. Procedurę 
głosowania sprawnie popro-
wadziła komisja skrutacyjna. 
W skład prezydium weszli: 
Katarzyna Serwicka (PSP nr 
5), Natalia Łątka (PSP w Ku-
ropatniku), Wiktoria Drab 
(CKZIU w Strzelinie) oraz 
Rafał Skorupski (CKZiU 

w Strzelinie). Po zakończeniu 
sesji burmistrz zaprosiła mło-
dzieżowych radnych na po-
częstunek, a kolejne obrady 
Młodzieżowej Rady Gminy 
Strzelin przewodniczący wy-
znaczył na 9 grudnia. Do-
dajmy, że w świetle zmienio-
nych przepisów opiekuna 
młodzieżowej rady wskazuje 
obecnie Rada Miejska Strze-
lina, a wcześniej tę funkcję 
pełniła nauczycielka PSP nr 

4 Agnieszka Sucharska. Poni-
żej prezentujemy pełen skład 
Młodzieżowej Rady Gminy 
Strzelin.

1. Olivier Michał Malotka PSP nr 3 w Strzelinie)
2. Wiktoria Magdalena Malinowska (PSP nr 4 
w Strzelinie)
3. Mieszko Borowicz (PSP nr 4 w Strzelinie)
4. Jakub Marek Zając (PSP nr 4 w Strzelinie)
5. Amelia Jurek (PSP nr 5w Strzelinie)
6. Katarzyna Serwicka (PSP nr 5 w Strzelinie)
7. Wojciech Woroniecki (PSP nr 5 w Strzelinie)
8. Sabina Nieścieronek (PSP w Białym Kościele)
9. Natalia Łątka (PSP w Kuropatniku)
10. Irmina Król (LO w Strzelinie)
11. Jan Stanisław Stykowski (LO w Strzelinie)
12. Rafał Skorupski (CKZiU w Strzelinie)
13. Wiktoria Drab (CKZiU w Strzelinie)

RED
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Poza oświetleniem i mo-
nitoringiem, plac zostanie 
doposażony w nowe urzą-
dzenia. Będą to: zestaw za-
bawowy, linarium i skałka 
wspinaczkowa. Przed ewen-
tualnym upadkiem, młodych 
ludzi będzie zabezpieczała 
nawierzchnia poliuretanowa. 

Obecny murek okalający 
plac zabaw zostanie zastąpiony 
ogrodzeniem panelowym. Na-
leży zaznaczyć, że zadania re-
alizowane są przy współudziale 
Osiedla Południowego i Osie-
dla Stare Miasto, które na ten 
cel przeznaczyły część środ-
ków z funduszu osiedlowego.

Pracownicy Centrum 
Usług Komunalnych i Tech-

Na dawnym ewan-
gelickim cmentarzu 
w Białym Kościele 
zrealizowano w ostat-
nim czasie szereg 
prac, które bardzo 
poprawiły stan i wy-
gląd tego zabytkowe-
go obiektu. 

Przypomnijmy, że tą starą 
nekropolią zarządza od 1992 
roku gminny samorząd. 
Niedawno pracownicy Cen-
trum Usług Komunalnych 
i Technicznych w Strzelinie 
przeprowadzili na cmentarzu 
prace porządkowe i remon-
towe. Wykonali m.in., alejkę 
utwardzoną kruszywem, któ-
re podarowała gębczycka ko-
palnia, działająca w ramach 
Polskich Kopalni Granitu.  
W centralnej części cmenta-
rza postawiono duży stalo-
wy krzyż, który nieodpłatnie 
przekazała mieszkanka Gę-
bic. Przy bramie wejściowej 
zawieszono kamienną tablicę 
z inskrypcją. Pracownicy CU-
KiT odsłonili też zarośnięte 
bluszczem nagrobki. Prace 
zrealizowano w porozumie-
niu z Dolnośląskim Konser-
watorem Zabytków, miej-
scową parafią oraz Diecezją 
Wrocławską Kościoła Ewan-
gelicko-Augsburskiego w RP. 

Pod koniec października 
na terenie cmentarza odbyła się 
kameralna uroczystość, w któ-
rej uczestniczył m.in. Biskup 
Diecezji Wrocławskiej Kościo-
ła Ewangelicko-Augsburskiego 
w RP   Waldemar Pytel. W tym 
spotkaniu wzięli udział rów-
nież przedstawiciele lokalnych 
władz samorządowych i miej-

Podczas kameralnego spotkania poświęcono cmentarny krzyż

Plac zabaw, oświetlenie i monitoringTrwają prace na  placu zabaw zlokalizowa-
nym we wnętrzu podwórkowym pomiędzy 
ulicami: Wojska Polskiego, Kościuszki i  Ryb-
nej w Strzelinie. 

nicznych zdemontowali już 
część urządzeń zabawo-
wych - w większości starych 
i zniszczonych. Zabezpieczyli 
też plac taśmami biało - czer-
wonymi. Dodatkowo zamon-
towano tabliczki informujące 
o zakazie wstępu. Prosimy, 
aby przestrzegać zakazu i nie 
pozwalać dzieciom korzystać 
z pozostałych urządzeń. Dla 
ich bezpieczeństwa.

Dzieci będą mogły cieszyć 
się z nowego placu zabaw już 
w grudniu. O zakończeniu 
prac i otwarciu placu na pew-
no poinformujemy miesz-
kańców na łamach „Nowin 
Strzelińskich”.

RED Już niebawem wygląd podwórza mocno się zmieni

Współpraca przyniosła 
wymierne efekty Ewangelicki cmentarz w nowej odsłonie

scowej społeczności, reprezen-
tanci Publicznej Szkoły Pod-
stawowej w Białym Kościele 
im. Aleksandra Kamińskiego, 
a także ksiądz proboszcz Ja-
nusz Prejzner. Nie zabrakło też 
naszych harcerzy, którzy pełnili 
wartę honorową. 

Pod krzyżem złożono kwia-
ty i znicze, a biskup Waldemar 
Pytel i proboszcz Janusz Prej-
zner podziękowali burmistrz 
Dorocie Pawnuk za troskę 
o nekropolię. - Ten cmen-

tarz jest częścią historii tego 
miejsca. W naszej polskiej 
tradycji ochrona cmentarzy 
i pamięć o zmarłych są nie-
zmiernie ważne, bo ludzie 
dopóty żyją, dopóki są w na-
szych sercach i o nich pa-
miętamy. To jest również 
przejaw naszej tożsamości 
i chrześcijaństwa. Muszę 
powiedzieć, że nie wszę-
dzie tak jest. Często te sta-
re ewangelickie cmentarze 
są nie tylko zaniedbywane, 

ale też bezczeszczone. A tu-
taj jest inaczej. Stanowicie 
doskonały przykład tego 
jak można spokojnie, bez 
dużch nakładów, takie miej-
sca zachować, zachowując 
pamięć. I za to chciałbym 
serdecznie podziękować - 
powiedział biskup, który pod-
czas tego kameralnego spotka-
nia poświęcił cmentarny krzyż.

Burmistrz Dorota Pawnuk 
przypomniała, że według da-
nych konserwatora zabytków 

cmentarz powstał w 1884 r., 
a najstarszym zachowanym 
nagrobkiem jest ten upamięt-
niający Ernestynę Bieler, która 
zmarła w 1910 r.. Dodajmy, 
że cmentarz działał do 1945 
roku. 

Szefowa gminy podkre-
śliła, że pomysł odnowie-
nia cmentarza to inicjatywa 
księdza proboszcza Janusza 
Prejznera, który zachęcił 
do tego przedsięwzięcia wła-
dze gminy. - We wrześniu 

spotkaliśmy się po raz 
pierwszy  i obiecali-
śmy sobie, że do listo-
pada zrealizujemy ten 
pierwszy etap prac. 
Dzieki tej wspólnej 
inicjatywie i niewiel-
kim kosztom udało się 
takim gospodarskim 
sposobem doprowa-
dzić do tego, że może-
my w przeddzień Świę-
ta Zmarlych, po raz 
pierwszy od wielu lat, 
pomodlić się na odno-
wionym cmentarzu za 
tych, którzy tutaj spo-
czywają. Serdecznie za 
to wszystkim dzięku-
ję - powiedziała Dorota 
Pawnuk.  Burmistrz za-
znaczyła, że bardzo liczy 
na kolejne wspólne dzia-
łania gminy, parafii oraz 
wrocławskiej diecezji 
Kościoła Ewangelicko-
-Augsburskiego w RP.

- Po przyjeździe 
na Dolny Śląsk staliśmy 
się dziedzicami tych 
ludzi, którzy tu miesz-
kali. Cmentarze zawsze 
są bardzo ważnym dzie-
dzictwem. Te nagrobki 
świadczą o tym, że nasze 
życie się nie kończy tylko 

zmienia. Troszcząc się o ta-
kie miejsca uczymy następne 
pokolenia, aby kiedyś zadba-
ły również o miejsce nasze-
go pochówku. To jest także 
przykład prawdziwego eku-
menizmu - powiedział ksiądz 
proboszcz Janusz Prejzner.

O kolejnych działaniach 
w sprawie ewangelickiego 
cmentarza będziemy na pew-
no informować na łamach 
„Nowin Strzelińskich”.

RED
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Podczas spotkania uczestnicy mieli okazję do zadawania pytań

9
STRZELIN DLA ŚRODOWISKA

Dobiegła końca 
realizacja projektu 
"Bliska Przestrzeń", 
którego celem było 
zachęcenie miesz-
kańców naszej gmi-
ny do interesowania 
się i udziału w pro-
cedurze uchwalania 
miejscowych pla-
nów zagospodaro-
wania przestrzen-
nego. Uczestnicy 
analizowali rozwią-
zania, które inwe-
stor planuje zreali-
zować na terenie 
byłego dworca PKS 
w Strzelinie.

Pod koniec października 
w strzelińskim magistra-
cie odbyły się dwa ostatnie 
spotkania w ramach tego 
przedsięwzięcia, w którym 
uczestniczą jeszcze pod-
mioty realizujące projekt 
Fundacja Ekologiczna „Zie-
lona Akcja” i partner Biuro 
Urbanistyczne „Ecoland”. 
Przypomnijmy, że najważ-
niejszym celem tej partner-
skiej współpracy jest zachę-
cenie lokalnej społeczności 
do zaangażowania się w pro-
ces planistyczny, związany 
z uchwaleniem miejscowe-
go planu zagospodarowania 
przestrzennego dotyczącego 
terenu byłego dworca PKS 
w Strzelinie (ul. Kolejowej). 
W ramach tego zadania or-
ganizowane były spotkania 
z mieszkańcami, w których 
uczestniczyli m.in. inwe-
stor oraz projektant tego 
konkretnego planu. Wcze-

Przy ul. Kolejowej mają powstać budynki mieszkalno-usługowe z podziem-
nymi parkingami

Inwestor, Arkadiusz Osiński (po prawej) przekazał informacje o planach zagospodarowania terenu byłego 
dworca PKS w Strzelinie

Ponad 9 miesięcy w strze-
lińskim magistracie działa 
gminny punkt konsultacyj-
no-informacyjny programu 
„Czyste Powietrze”. Do tej 
pory złożonych zostało 117 
wniosków o dofinansowa-
nie zadań związanych z wy-

Niedawno Gmina Strze-
lin rozstrzygnęła II turę 
naboru wniosków o udzie-
lenie grantów na wymianę 
źródeł ciepła w ramach 
projektu „Poprawa jakości 
powietrza poprzez moder-

W ramach III edycji akcji „Strzelin dla Środowiska” Gmina 
Strzelin wspólnie z 11 lokalnymi przedsiębiorstwami zakupiła 
jesienią łącznie 4 600 ekologicznych toreb na zakupy. 2 500 prze-
znaczono do bezpłatnej dystrybucji  wśród mieszkańców. 

Już tradycyjnie torby ekologiczne służyć będą jako materia-
ły promocyjne, a jednocześnie ułatwią mieszkańcom codzien-
ne zakupy, przyczyniając  się do minimalizacji użycia wyrobów 
z plastiku. Będą rozdawane podczas najblizszych gminnych wy-
darzeń oraz konkursów organizowanych przez samorząd.

Część toreb jest już dostępna w Urzędzie Miasta i Gminy 
w Strzelinie (w biurze podawczym, pok. nr 20, parter). 

W grudniu gmina planuje  rozdawać torby mieszkańcom ra-
zem z gminnymi kalendarzami na 2022 rok. 

RED

Dostępne w urzędzie i podczas wydarzeń

Bezpłatne torby 
dla mieszkańców

Punkt konsultacyjny działa już 9. miesiąc 
mianą źródła ciepła oraz 
termomodernizacją budyn-
ków mieszkalnych. Bardzo 
cieszy tak duże zaintereso-
wanie mieszkańców gminy 
wymianą źródeł ciepła i ter-
momodernizacją budyn-
ków, co wydatnie przyczyni 

się do ograniczenia niskiej 
emisji. Wszystkich, którzy 
zainteresowani są wymianą 
ogrzewania lub termomo-
dernizacją budynku jed-
norodzinnego zapraszamy 
do kontaktu: telefonicznie 
pod nr 607 444 160 lub 

885 995 333 lub osobiście 
w Wydziale Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Komu-
nalnej, ul. Ząbkowicka 11a 
(poprzednia siedziba Straży 
Miejskiej).

RED

Ponad 600 tys. zł na wymianę pieców 
nizację systemów grzew-
czych w budynkach miesz-
kalnych w gminach powiatu 
oławskiego, strzelińskiego 
i średzkiego” w ramach Re-
gionalnego Programu Ope-
racyjnego Województwa 

Dolnośląskiego.
Łącznie wpłynęły 93 

wnioski o przyznanie do-
finansowania. Ostatecz-
nie, po przyznaniu dodat-
kowych środków przez 
Dolnośląską Instytucję 

Pośredniczącą, wsparcie 
otrzymało 44 właścicie-
li nieruchomości z tere-
nu gminy Strzelin. Łączna 
kwota przyznanych gran-
tów to blisko 640 tysięcy zł.

RED

Mieli okazje poznać 
plany inwestora 
dotyczące byłego 
dworca PKS Analizowali i dyskutowali 

śniej przeprowadzono ta-
kie przedsięwzięcia jak: 
spacer badawczy z projek-
tantem, warsztaty przyszło-
ściowe z uczniami Centrum 
Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Strze-
linie, a na stronie gminy 
Strzelin oraz w urzędzie 
udostępniono ankietę dla 
mieszkańców.

Podczas pierwszego spo-
tkania podsumowującego 
projekt padło wiele py-
tań i odpowiedzi na temat 
rozwiązań planistycznych, 
jakie planuje inwestor 
na terenie dawnego dworca 
autobusowego. 

Przypomnijmy, 
że po zmianie miejscowego 
planu zagospoda-
rowania przestrzen-
nego na terenie 
wykorzystywanym 
obecnie głównie 
jako parking mają 
powstać budynki 
mieszkalno-usłu-
gowe z podziem-
nymi parkingami. 
Inwestor zdradził, 
że rozważa m.in. 
wprowadzenie 
tzw. „zielonych da-
chów” oraz rozwią-
zań sprzyjających 
zatrzymaniu jak 
największej ilości 
wody deszczowej. 
Podczas kolej-
nego spotkania 
fokusowego, które 
odbyło się dzień 
później, w kame-
ralnym gronie dys-
kutowano na temat 
rozwiązań plani-
stycznych, które 
inwestor zamierza 
wdrożyć.

Podkreślmy, że projekt 
„Bliska przestrzeń” realizo-
wany przez Fundację Ekolo-
giczną „Zielona Akcja” oraz 
partnera Biuro Urbanistycz-
ne „Ecoland” finansowany 
jest z Programu Opera-
cyjnego Wiedza Edukacja 

Rozwój Osi 
Priorytetowej II 
Efektywne po-
lityki publiczne 
dla rynku pracy, 
gospodarki 
i edukacji.

RED
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O ile w Gościęcicach jest Pan do-
brze znany, to w innych sołectwach 
nie do końca mogą wiedzieć kim jest 
nowy sołtys. Proszę zatem krótko 
opowiedzieć o sobie…

- Mam 27 lat, żonę Sylwię i syna Igna-
sia. W Gościęcicach wychowywałem się 
od najmłodszych lat. Pierwsze trzy lata 
mojego życia spędziłem z rodzicami 
w Strzelinie, później przeprowadziliśmy 
się na wieś. Ukończyłem Uniwersytet 
Przyrodniczy we Wrocławiu na kierun-
ku Technika Rolnicza i Leśna. W trakcie 
studiów odbyłem staż w nadleśnictwie w Miliczu. Później pozna-
łem moją żonę i przeprowadziliśmy się na Podkarpacie, skąd Syl-
wia pochodzi. Spędziliśmy tam półtora roku. Po ślubie, w połowie 
bieżącego roku, wróciłem z żoną i synem do Gościęcic. Od nie-
dawna pracuje w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin w wydziale 
Nieruchomości, Urbanistyki, Rolnictwa i Gospodarki Wodnej. 
Zajmuje się m.in. pozwoleniami na wycinkę drzew, a także opłata-
mi planistycznymi.

 
A jakie ma Pan zainteresowania?
- Moim hobby jest praca w drewnie oraz strzelectwo sportowe. 

Ponadto interesuje się motoryzacją lat 80-tych i 90-tych XX wieku, 
surwiwalem i myślistwem. 

Przejdźmy do wyborów sołeckich. Śmierć taty była spo-
rym ciosem nie tylko dla was jako rodziny, ale także całego 
sołectwa. Pan Władysław był sołtysem dekadę. Ubieganie 
się o tę funkcję wynikało z chęci kontynuacji jego działań 
czy namowy mieszkańców?

- Jedno i drugie. Gdy tato zmarł sporo osób zachęcało mnie, 
żebym wystartował w wyborach. Zdecydowałem się kandydować, 
ponieważ jest jeszcze sporo rzeczy, których tacie nie udało się zro-
bić, a chciałbym je dokończyć. Przy okazji pragnę podziękować 
serdecznie wszystkim tym, którzy okazali dobre serce i chęć po-
mocy przy organizacji festynu dla taty. Ostatecznie nie udało się 
po przeprowadzić, ale wiele osób było mocno zaangażowanych 
w organizację tego wydarzenia.

Kandydatów na stanowisko sołtysa było czworo. Miał Pan 
obawy, że może się nie udać?

- Tak. Konkurencja była dość mocna. O stanowisko ubiegała 
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Gościęcice 
wybrały włodarza

Po śmierci sołtysa Gościęcic śp. Włady-
sława Białkowskiego strzeliński magistrat 
musiał ogłosić termin wyborów, aby miesz-
kańcy mogli wyłonić następcę. Zebranie 
wiejskie odbyło się we wtorek, 9 listopada 
w budynku nowej świetlicy. Na spotkanie 
licznie przybyli mieszkańcy Gościęcic. 
Pojawiło się aż 134 osoby (na 455 upraw-
nionych do głosowania). Obrady sprawnie 
poprowadził sekretarz Gminy Strzelin Ka-
zimierz Nahajło. W zebraniu uczestniczyli 
również inni przedstawiciele lokalnego sa-
morządu, z burmistrz Dorotą Pawnuk na czele. O funkcję sołtysa ubiegało się czworo kandydatów. Najwięcej głosów – 72 uzyskał 
Dawid Białkowski – syn poprzedniego sołtysa. Będzie zatem kontynuował społeczną pracę swojego bardzo zasłużonego i powszech-
nie szanowanego taty. 26 głosów uzyskała liderka miejscowego Koła Gospodyń Wiejskich Anna Jankowska, 22 głosy zdobył Marek 
Kamiński, a 6 – Paweł Raniowski. Łącznie oddano 126 ważnych głosów. Nowemu sołtysowi życzymy efektywnej i skutecznej pracy dla 
dobra sołectwa i całej gminy Strzelin. Poniżej szerzej przedstawiamy sylwetkę Dawida Białkowskiego.

RED

Z życia sołectw

To jedno z największych sołectw 
gminy Strzelin. Niedawno miesz-
kańcy Kuropatnika zdecydowali 
o przyszłorocznych wydatkach 
funduszu sołeckiego. Tym razem 
do rozdysponowania mieli ponad 
50 tysięcy złotych. 

Odwiedziliśmy kolejne sołectwo w ramach 
stałego cyklu. Tym razem byliśmy w Kuro-
patniku, gdzie funkcję sołtysa od 2015 r. peł-
ni Adam Daniluk. W Kuropatniku mieszka 
ponad 800 osób. Jeszcze do niedawna było 
to najliczniejsze sołectwo w gminie Strze-
lin. W ostatnim czasie na pozycji lidera pod 
względem ludności wysunął się Gęsiniec. – 
Ubiegły rok nie był dla nas łaskawy. Od-
notowaliśmy w naszym sołectwie sporo 
zgonów, a przyrost naturalny nie wyrów-
nał tej liczby - zaczyna sołtys Adam Daniluk. 
– Nie zmienia to faktu, że w Kuropatniku 
powstają nowe zabudowania – dodaje. Co przyciąga ludzi do sołectwa? – Jedną 
z zalet jest spokojna i cicha okolica. Przez wieś nie przebiega droga przelotowa, 
co sprawia, że ruch jest mały. Kolejnym atutem są walory krajobrazowe. Z gór-
nego odcinka ul. Widokowej można podziwiać niezwykłą panoramę okolicy. Wi-
dać m.in. strzeliński ratusz, ale także wrocławski Sky Tower, Grodków czy Oła-
wę, a przy dobrej przejrzystości powietrza Elektrociepłownię w Opolu. Ponadto 
bliskość lasu sprawia, że ludzie chętnie się tutaj osiedlają – wymienia sołtys. Przy-
znaje jednocześnie, że po niedawnej zmianie w miejscowym planie zagospodarowa-
nia przestrzennego w sołectwie powinno powstawać coraz więcej zabudowań. – Było 
u nas sporo działek ok. 30 arowych, których nie można było podzielić. Zrobił 
się lekki zastój w obrocie nieruchomościami, ponieważ potencjalni nabywcy nie 
chcieli kupować tak dużych działek. Obecnie, po zmianach, właściciele mogą 
sprzedawać działki o powierzchni od 10 ar, co powinno poprawić ruch na rynku 
nieruchomości – podkreśla. 

Pandemia koronawirusa, tak jak w pozostałych sołectwach, mocno wyhamowała 
działalność kulturalno-rozrywkową. Podczas wakacji miał odbyć się piknik rodzinny, 
ale plany pokrzyżowała pogoda. – Być może uda się zorganizować, we współpra-
cy ze Strzelińskim Ośrodkiem Kultury, na początku grudnia mikołajki. Bardzo 
chcielibyśmy wrócić do tego zwyczaju. W ubiegłym roku byliśmy zmuszeni od-
wołać spotkanie ze Św. Mikołajem – wyjaśnia. 

Podzielili fundusz sołecki
Kuropatnik ze względu na dużą ilość mieszkańców otrzymuje pokaźną sumę pie-

niędzy z funduszu sołeckiego. Na 2021 r. było to ponad 47 tys. zł. Z tych środków 
7 tys. zł przeznaczono na utrzymanie boiska sportowego. Tradycyjnie dofinansowano 
działalność chóru „Triole” (1500 zł), który działa przy Publicznej Szkole Podstawowej 
w Kuropatniku. Na bieżące remonty, naprawy, paliwo i poprawienie estetyki wsi wyod-
rębniono ponad 5600 zł. Mieszkańcy zdecydowali również o przeznaczeniu 4 tys. zł 
na dokumentację projektową budowy chodnika wzdłuż ul. Strzelińskiej (od ul. Ogro-
dowej do ul. Krajobrazowej). – Znajduje się tam zwężenie. Dzieci chodzą tamtę-
dy do szkoły. Jest to niebezpieczny odcinek i chcieliśmy poprawić tę sytuację. 
W tym roku zainwestowaliśmy w dokumentację techniczną. Liczymy, że w ko-
lejnym roku uda się wykonać ciąg pieszy – zaznacza Daniluk. W tegorocznym 
sołeckim budżecie znalazły się jeszcze takie zadania jak: doposażenie jednostki Ochot-
niczej Straży Pożarnej (3,5 tys. zł), działalność kulturalna (4 tys. zł) czy wyczyszczenie 
piaskownika przy ul. Spacerowej (5 tys. zł). W planach było również przeznaczenie 15 
tys. zł na zakup materiałów do przykrycia rowu przy drodze powiatowej, ale inwesty-
cji nie udało się zrealizować. – Prowadziliśmy rozmowy z powiatem strzelińskim, 
ale bezskutecznie. Chodziło o odcinek rowu przy ul. Strzelińskiej, mieszkańcy 
wnioskowali, żeby go przykryć, a następnie zbudować tam chodnik. Będziemy 
wracali do tej kwestii – informuje sołtys. Mieszkańcy byli zmuszeni do przesunięcia 
środków z zaplanowanego zadania. – Jednostka OSP wystąpiła do nas z prośbą 
o przeznaczenie środków na przyszły rok  na zakup mundurów bojowych i czuj-

KRAJOBRAZ I CICHA OKOLICA TO ICH ATUTY 

Na co pójdą pieniądze w Kuropatniku?

 Sołtys Kuropatnika Adam Daniluk wymienia zadania, które będą realizowane w ramach przyszłorocznego funduszu sołeckiego

 Mieszkańcy w Gościęcicach licznie przyszli na wybory sołeckie

Zamierza kontynuować działania taty i będzie starał się nie zawieść mieszkańców 

Nowy sołtys z określonymi planami
Po śmierci sołtysa Gościęcic śp. Władysława Białkowskiego mieszkańcy stanęli przed ważnym wy-
borem jego następcy. Nowym włodarzem wsi został syn poprzednika Dawid Białkowski. W  wy-
wiadzie z „Nowinami Strzelińskimi” opowiedział nie tylko o planach na rozwój sołectwa, pilnych 
potrzebach, ale także zainteresowaniach i życiu prywatnym. 

się m.in. Pani Anna Jankowska, która prężnie działa dla Gościęcic 
od wielu lat. Ludzie obdarzyli mnie zaufaniem, za co jestem im 
bardzo wdzięczny. Postaram się ich nie zawieść. 

Starając się o funkcję sołtysa zapewne analizował Pan po-
trzeby i działania związane z rozwojem Gościęcic. Co znala-
zło się na Pana liście najbardziej pilnych spraw do realizacji?

- Od młodych lat działałem społecznie u boku taty. Dobrze 
znam więc wszystkie problemy i potrzeby naszej wioski. Podczas 
zebrania przedstawiłem pięciopunktowy program. Znalazło się 
w nim, w zakresie remontów m.in. budowa ul. Źródlanej, wsta-
wienie lustra na skrzyżowaniu z ul. Gajową, remont gminnej ulicy 
w tzw. Gościęcicach Dolnych, wykonanie zatoczki autobusowej, 
wyłożenie asfaltu na drodze przy dawnej remizie, remont osadni-
ka, częściowe naprawy wokół krzyży i kapliczki.

Niedawno w sołectwie wybudowano nową świetlicę. Ma 
Pan jakiś pomysł na jej funkcjonowanie?

- Tak. Nowa świetlica nie została jeszcze de facto oficjalnie 
otwarta. Choroba taty uniemożliwiła przeprowadzenie tego wy-
darzenia. Chcemy zorganizować oficjalne otwarcie wiosną przy-
szłego roku. Świetlica  daje nam dużo większe możliwości. Li-
czę, że będą w niej organizowane imprezy wioskowe, jak choćby 
Andrzejki, spotkania opłatkowe czy sylwester. Chciałbym także, 
żeby ze świetlicy korzystały dzieci, podczas różnych zajęć, a także 
starsi (coś w rodzaju Koła Seniora). Będę kontynuował również 
współpracę z Kołem Gospodyń Wiejskich oraz Stowarzyszeniem 
Gościęcice – Kraina Smakowitego Kasztana. Chciałbym podjąć 
również współpracę z sołtysami sąsiednich miejscowości, gdyż 
Kuropatnik i Gęsiniec są z nami połączone i tworzą jedną aglo-
merację. 

Są jeszcze jakieś inne obszary, w których zamierza Pan 
działać?

- Zamierzam kontynuować zaczęte projekty, dotyczące m.in. 
doposażenia wiaty na boisku (stół, ławki, kosze na śmieci), wypo-
sażenia placów zabaw w tzw. Gościęcach Górnych i Dolnych. Nie 
możemy również zapominać o budynku byłej remizy, która słu-
żyła wcześniej jako świetlica. Budynek niszczeje i należy wspólnie 
zastanowić się nad zagospodarowaniem tego obiektu. Chciałbym 
również zająć się kwestią usystematyzowania numeracji w Gościę-
cicach. Nasza wieś jest rozległa i odnalezienie niektórych adresów 
jest skomplikowane, co rodzi spore utrudnienia.

Dziękuje za rozmowę
Jakub Olejnik

Nowym sołtysem Gościęcic został 
Dawid Białkowski
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Z życia sołectw

To jedno z największych sołectw 
gminy Strzelin. Niedawno miesz-
kańcy Kuropatnika zdecydowali 
o przyszłorocznych wydatkach 
funduszu sołeckiego. Tym razem 
do rozdysponowania mieli ponad 
50 tysięcy złotych. 

Odwiedziliśmy kolejne sołectwo w ramach 
stałego cyklu. Tym razem byliśmy w Kuro-
patniku, gdzie funkcję sołtysa od 2015 r. peł-
ni Adam Daniluk. W Kuropatniku mieszka 
ponad 800 osób. Jeszcze do niedawna było 
to najliczniejsze sołectwo w gminie Strze-
lin. W ostatnim czasie na pozycji lidera pod 
względem ludności wysunął się Gęsiniec. – 
Ubiegły rok nie był dla nas łaskawy. Od-
notowaliśmy w naszym sołectwie sporo 
zgonów, a przyrost naturalny nie wyrów-
nał tej liczby - zaczyna sołtys Adam Daniluk. 
– Nie zmienia to faktu, że w Kuropatniku 
powstają nowe zabudowania – dodaje. Co przyciąga ludzi do sołectwa? – Jedną 
z zalet jest spokojna i cicha okolica. Przez wieś nie przebiega droga przelotowa, 
co sprawia, że ruch jest mały. Kolejnym atutem są walory krajobrazowe. Z gór-
nego odcinka ul. Widokowej można podziwiać niezwykłą panoramę okolicy. Wi-
dać m.in. strzeliński ratusz, ale także wrocławski Sky Tower, Grodków czy Oła-
wę, a przy dobrej przejrzystości powietrza Elektrociepłownię w Opolu. Ponadto 
bliskość lasu sprawia, że ludzie chętnie się tutaj osiedlają – wymienia sołtys. Przy-
znaje jednocześnie, że po niedawnej zmianie w miejscowym planie zagospodarowa-
nia przestrzennego w sołectwie powinno powstawać coraz więcej zabudowań. – Było 
u nas sporo działek ok. 30 arowych, których nie można było podzielić. Zrobił 
się lekki zastój w obrocie nieruchomościami, ponieważ potencjalni nabywcy nie 
chcieli kupować tak dużych działek. Obecnie, po zmianach, właściciele mogą 
sprzedawać działki o powierzchni od 10 ar, co powinno poprawić ruch na rynku 
nieruchomości – podkreśla. 

Pandemia koronawirusa, tak jak w pozostałych sołectwach, mocno wyhamowała 
działalność kulturalno-rozrywkową. Podczas wakacji miał odbyć się piknik rodzinny, 
ale plany pokrzyżowała pogoda. – Być może uda się zorganizować, we współpra-
cy ze Strzelińskim Ośrodkiem Kultury, na początku grudnia mikołajki. Bardzo 
chcielibyśmy wrócić do tego zwyczaju. W ubiegłym roku byliśmy zmuszeni od-
wołać spotkanie ze Św. Mikołajem – wyjaśnia. 

Podzielili fundusz sołecki
Kuropatnik ze względu na dużą ilość mieszkańców otrzymuje pokaźną sumę pie-

niędzy z funduszu sołeckiego. Na 2021 r. było to ponad 47 tys. zł. Z tych środków 
7 tys. zł przeznaczono na utrzymanie boiska sportowego. Tradycyjnie dofinansowano 
działalność chóru „Triole” (1500 zł), który działa przy Publicznej Szkole Podstawowej 
w Kuropatniku. Na bieżące remonty, naprawy, paliwo i poprawienie estetyki wsi wyod-
rębniono ponad 5600 zł. Mieszkańcy zdecydowali również o przeznaczeniu 4 tys. zł 
na dokumentację projektową budowy chodnika wzdłuż ul. Strzelińskiej (od ul. Ogro-
dowej do ul. Krajobrazowej). – Znajduje się tam zwężenie. Dzieci chodzą tamtę-
dy do szkoły. Jest to niebezpieczny odcinek i chcieliśmy poprawić tę sytuację. 
W tym roku zainwestowaliśmy w dokumentację techniczną. Liczymy, że w ko-
lejnym roku uda się wykonać ciąg pieszy – zaznacza Daniluk. W tegorocznym 
sołeckim budżecie znalazły się jeszcze takie zadania jak: doposażenie jednostki Ochot-
niczej Straży Pożarnej (3,5 tys. zł), działalność kulturalna (4 tys. zł) czy wyczyszczenie 
piaskownika przy ul. Spacerowej (5 tys. zł). W planach było również przeznaczenie 15 
tys. zł na zakup materiałów do przykrycia rowu przy drodze powiatowej, ale inwesty-
cji nie udało się zrealizować. – Prowadziliśmy rozmowy z powiatem strzelińskim, 
ale bezskutecznie. Chodziło o odcinek rowu przy ul. Strzelińskiej, mieszkańcy 
wnioskowali, żeby go przykryć, a następnie zbudować tam chodnik. Będziemy 
wracali do tej kwestii – informuje sołtys. Mieszkańcy byli zmuszeni do przesunięcia 
środków z zaplanowanego zadania. – Jednostka OSP wystąpiła do nas z prośbą 
o przeznaczenie środków na przyszły rok  na zakup mundurów bojowych i czuj-

ników bezruchu. Stwierdziliśmy, że szko-
da, aby strażacy czekali na ważny dla nich 
sprzęt, a wiedzieliśmy, że nie uda się zre-
alizować wspólnej inwestycji z powiatem. 
Zdecydowaliśmy się przesunąć 10 tys. zł 
z zadania zakupu materiałów do przykry-
cia rowu i przekazać te środki strażakom 
– tłumaczy. 

Pod koniec września w Kuropatniku odby-
ło się zebranie wiejskie, na którym mieszkańcy 
zdecydowali o wydatkach funduszu sołeckiego 
na 2022 r. Tym razem do rozdysponowania mie-
li ponad 50 tys. zł. Najwięcej, bo aż połowę tej 
kwoty zdecydowali się przeznaczyć na remonty 
dróg gminnych. – Nie wskazywaliśmy kon-
kretnych odcinków ulic, ponieważ nie wie-
my, na jakie drogowe inwestycje gminie uda 
się uzyskać dofinansowania. Zostawiliśmy 
tym sposobem furtkę, żeby móc „wstrzelić 
się” z funduszem sołeckim i wspomóc gmin-
ną inwestycję, która będzie wskazana do re-
alizacji – podkreśla Adam Daniluk. – Jest kilka 
dróg gruntowych, gdzie chcielibyśmy, aby 

powstał asfalt. To m.in. ulice: Letniskowa, Krajobrazowa, Bukowa, Dębowa, Wiśnio-
wa. Liczymy, że uda się wykonać któryś z tych odcinków – dodaje. W przyszłorocz-
nym funduszu sołeckim znalazło się również 5 tys. zł na remont urządzeń melioracyjnych. 
– Chcemy udrożnić kolejny odcinek rowu poniżej wyczyszczonego piaskownika, aby 
woda deszczowa spływała bezproblemowo. Niestety, nie mamy spółki wodnej. Pró-
bowałem przekonać mieszkańców do jej założenia, ale spora część osób ma przykre 
doświadczenia z poprzednio działających struktur – zaznacza. W sołeckich wydatkach 
znalazło się także 10 tys. zł na zakup traktorka do koszenia. – Ten, który mamy jest wyeks-
ploatowany. Coraz częściej go naprawiamy, co pochłania pieniądze. Podjęliśmy de-
cyzję, że kupimy nowy – informuje. Nie zabrakło również środków na działalność chóru 
„Triole” – 1500 zł. Wydzielono również po 5 tys. zł na utrzymanie terenów zielonych wraz 
z drobnymi naprawami oraz działalność kulturalno-rozrywkową.

Duża wieś, spore potrzeby
Choć fundusz sołecki jest pokaźny, to potrzeby mieszkańców również spore. – Ważnymi 

inwestycjami są remonty dróg. Cieszymy się, że w ostatnich latach udało się wykonać 
ulice: Ogrodową, Widokową, Stawową, Leśną. Jest jeszcze jednak sporo innych dróg, 
o części wcześniej wspomniałem, które wymagają naprawy – zaznacza. Ważnym od-
cinkiem dla lokalnej społeczności jest droga w kierunku tzw. Kaczerek. Asfalt jest tam bardzo 
popękany, a remonty cząstkowe nie zdają egzaminu. – Przydałaby się nowa nawierzchnia. 
Niestety, to kosztowna inwestycja, bo droga ma ok. 900 metrów. Liczymy, że uda się 
w niedalekiej przyszłości wyremontować ten odcinek – podkreśla. Kolejnym priorytetem 
dla sołectwa jest budowa oświetlenia. – Potrzebujemy ok. 10 lamp, aby doświetlić niektó-
re ulice. Są też miejsca, jak choćby droga do tzw. Kaczerek, czy ulice: Leśna, Polna, 
Kwiatowa, gdzie jest całkowicie ciemno. Niestety, na tych ulicach trzeba budować 
nowe linie, a jest to bardzo kosztowne. Gdy wyliczaliśmy koszty samej mapy do ce-
lów projektowych na ul. Widokowej (ok. 1,5 km) to wychodziło w granicach 12 tys. 
zł. Do tego trzeba doliczyć jeszcze środki za wykonanie projektu oraz samą budowę 
linii (słupy, lampy), co znacznie powiększa koszty inwestycji – zaznacza sołtys. Wśród 
potrzeb mieszkańców często wymienia się świetlicę. Budynek, w którym dawniej się mieściła 
został wyłączony z użytkowania z uwagi na zły stan techniczny. – Świetlica dałaby nam 
większe możliwości do realizacji różnych przedsięwzięć. Posiadamy jednak dwie sale 
– w szkole oraz remizie Ochotniczej Straży Pożarnej, gdzie organizujemy różne spo-
tkania. Zdajemy sobie sprawę, że niektóre miejscowości w gminie Strzelin nie mają 
w ogóle takich miejsc spotkań, więc tam budowa świetlic jest priorytetem – wyjaśnia. 

Z kronikarskiego obowiązku dodajmy, że w Kuropatniku działa Ochotnicza Straż 
Pożarna. Jest najliczniejszą gminną jednostką. Służy w niej około 40 druhów. Jednostka 
może pochwalić się dobrym sprzętem. Na stanie, jako jedyna ochotnicza jednostka 
w powiecie strzelińskim, posiada 18-metrowy podnośnik hydrauliczny. W sołectwie 
znajduje się również szkoła podstawowa, a także działa klub piłkarski Gromnik Kuro-
patnik. Zespół zajmuje obecnie 16 miejsce w A klasie, mając na koncie po 15 kolejkach 
- 9 pkt. 

Jakub Olejnik

KRAJOBRAZ I CICHA OKOLICA TO ICH ATUTY 

Na co pójdą pieniądze w Kuropatniku?

 Sołtys Kuropatnika Adam Daniluk wymienia zadania, które będą realizowane w ramach przyszłorocznego funduszu sołeckiego Tańce, 
rękodzieło, 
gra świateł
Animatorzy ze Strzelińskie-

go Ośrodka Kultury przy-
gotowali bogatą ofertę zajęć 
dla najmłodszych. Niektóre 
z nich odbywają się w siedzi-
bie SOK przy ul. Mickiewicza 
2, a kolejne w sołectwach. 
W ostatnim czasie Kris 
i Zając Poziomka odwiedzili 
dzieci w Głębokiej, gdzie 
odbywały się tańce, hulańce 
przy muzyce. Z kolei w Bie-
drzychowie i Dobrogoszczy 
dzieci z animatorką Kasią 
wykonały piękne rękodzieła 
oraz uczestniczyły w przy-
gotowanych konkursach, 
grach i zabawach. Ciekawą 
propozycją była gra świateł, 
na którą do sali widowisko-
wej Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury zaprosił Jakub. Każ-
dy z obecnych miał swoje pięć minut przy konsoli i mógł dowolnie 
oświetlić scenę. Ponadto, co środę jedna z sal konferencyjnych SOK 
zmienia się w bajeczne Niemuszewo. Dlaczego taka nazwa? Bo tam 
nikt nic nie musi. Uczestnicy bawią się do woli przy użyciu wszelkich 
rekwizytów i zabawek. Strzeliński Ośrodek Kultury dziękuje za duże 
zainteresowanie ofertą skierowaną do najmłodszych. 

SOK

W Głębokiej młodzi uczestnicy zajęć bawili się przy muzyce

Możliwość oświetlania sceny zrobiła na dzieciach 
ogromne wrażenie

Zajęcia organizowane przez Strzeliński Ośrodek Kultu-
ry cieszą się dużym zainteresowaniem

PIERWSZA POMOC MA MOC

Uczestnicy projektu wysłuchali m.in prelekcji dotyczącej zasad bezpieczeństwa

Strzeliński Ośrodek Kultury prowadzi akcję pt. „Pierwsza pomoc 
ma moc”. Trzecie spotkanie w ramach przedsięwzięcia było skiero-
wane do najmłodszych, którzy nie mogli skorzystać z terminów, gdy 
licznie odwiedzały jednostkę wszystkie szkoły i oddziały przedszkol-
ne z terenu gminy Strzelin. Łącznie w warsztatach wzięło udział bli-
sko 500 uczestników. Projekt spotkał się z dużym zainteresowaniem. 
To cieszy, gdyż bezpieczeństwo naszych dzieci to rzecz najważniejsza. 
Na zajęciach, najmłodsi, ze strony praktycznej, dowiedzieli się m.in. 
jak rozmawiać z operatorem numeru alarmowego 112 oraz jak chro-
nić się przed agresywnym psem. Ponadto, przedstawiciele straży po-
żarnej oraz policji, wygłosili prelekcję, dotyczącą zasad bezpieczeń-
stwa. Na koniec uczestnicy otrzymali pamiątkowe odblaski.

SOK
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W listopadzie gmina 
Strzelin przystąpiła do re-
alizacji programu pro-
filaktycznego „debata”, 
rekomendowanego przez 
Państwową Agencję Roz-
wiązywania Problemów 
Alkoholowych. Wykonawcą 
i realizatorem tego przed-
sięwzięcia jest Centrum 
Profilaktyki i Reedukacji 
„Atelier” w Krakowie. Za-
jęcia w naszych szkołach 
prowadzą certyfikowa-
ni trenerzy oraz pedago-
dzy. Program skierowany 
jest do dzieci i młodzie-
ży w wieku 12-15 lat oraz 
do nauczycieli biorących 
udział w zajęciach. Jego 
celem jest wzmocnienie 
postaw pro-abstynenckich 
u nastolatków stojących 
przed progiem inicjacji al-
koholowej, a także: wzrost 

Zajęcia prowadzą certyfikowani trenerzy oraz pedagodzy

Pół miliona złotych trafi do szkół
Dzięki udziałowi w programie pn. „Labo-

ratorium Przyszłości” nasze gminne szkoły 
otrzymają wsparcie finansowe na zakup wypo-
sażenia technicznego potrzebnego w kształto-
waniu i rozwijaniu umiejętności manualnych 
i technicznych, umiejętności samodzielnego 
i krytycznego myślenia, zdolności matematycz-
nego myślenia oraz umiejętności w zakresie 
nauk przyrodniczych, technologii i inżynierii, 
stosowania technologii informacyjno-komuni-
kacyjnej. Łącznie placówki otrzymają na ten cel 
ponad pół miliona złotych. Laboratoria Przy-
szłości to nowoczesny sprzęt, który uatrakcyj-
ni zajęcia szkolne i pozwoli uczniom rozwijać 
zainteresowania nie tylko na lekcjach techniki 
i w ramach innych obowiązkowych zajęć edu-
kacyjnych, lecz także w ramach zajęć pozalek-
cyjnych, kół zainteresowań i innych form roz-
wijania umiejętności. Nasze szkoły otrzymają 
środki zgodnie z ilością uczniów z Systemu 
Informacji Oświatowej:

PSP nr 3 - 107 700  zł
PSP nr 4 - 155 400 zł
PSP nr 5 - 159 000 zł

PSP w Białym Kościele - 60 000 zł
PSP w Kuropatniku  - 60 000 zł

RED

Dowiedzieli się o pracy socjalnej 
W listopadzie jeden z pracowników Gmin-

nego Ośrodka Pomocy Społecznej w Strzelinie 
poprowadził dwa spotkania z uczniami klas 
czwartych Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3 
w Strzelinie na temat pracy pracownika socjal-
nego. Opowiedział uczniom o zadaniach, jakie 
wykonuje pracownik socjalny, z jakimi trudno-
ściami mierzy się w codziennej pracy. Wytłu-
maczył również, jakie pracownik musi mieć 
wykształcenie oraz  predyspozycje zawodowe. 
Pracownica przygotowała dzieciom krzyżówkę 
oraz zadanie rysunkowe. Rozdała również ulot-
ki informacyjne, gdzie szukać pomocy. Ucznio-
wie mogli spróbować wypełnić kwestionariusz 
wywiadu środowiskowego. Z zaciekawieniem 
słuchali i zadawali mnóstwo pytań.

RED

Bezpieczny 
KRUSnal
Niedawno w strzelińskim 
magistracie odbyła się 
kolejna edycja konkursu 
„Bezpieczny KRUSnal”. 
To przedsięwzięcie przy-
gotowali i przeprowadzili 
kierownik oraz  pracownicy Placówki Terenowej Kasy Rolniczego 
Ubezpieczenia Społecznego w Strzelinie.

202 rok jest szczególny dla Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, ponieważ ob-
chodzone jest XXX-lecie jej istnienia. Podstawową działalnością KRUS jest wykonywanie 
postanowień ustawy o ubezpieczeniu społecznym rolników. Zadań jest jednak znacznie wię-
cej. Jednym z nich szczególnie jest dbałość o bezpieczeństwo pracy w gospodarstwach rol-
nych, ochrona zdrowia rolników i ich rodzin, zapobieganie wypadkom. Przez te wszystkie 
lata pracownicy KRUS w ramach działań prewencyjnych nieustannie przypominają o ko-
nieczności zachowania bezpieczeństwa wykorzystując w tym celu wszelkie dostępne formy, 
jak: artykuły, spotkania z rolnikami, szkolenia, konkursy itd. Do bardzo atrakcyjnych (szcze-
gólnie dla dzieci, ale nie tylko) form uczenia i przypominania o konieczności zachowania 
bezpieczeństwa w gospodarstwach rolnych należą różnego rodzaju konkursy. Jednym z nich 
był Dolnośląski Konkurs „Bezpieczny KRUSnal” - IX Edycja,  przeprowadzony 9 listopada 
dla dzieci szkół podstawowych powiatu Strzelińskiego i gminy Łagiewniki.

Organizatorem konkursu była Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Oddział Regionalny we Wrocławiu. Placówka Terenowa KRUS 
w Strzelinie, będąca wykonawcą organizatora, dzięki uprzejmości i zaangażowaniu burmistrz Doroty Pawnuk, mogła przeprowadzić konkurs w Urzę-
dzie Miasta i Gminy Strzelin. 

W konkursie udział wzięło 35 uczniów klas IV-VI ze szkół podstawowych: nr 4 w Strzelinie, nr 5 w Strzelinie, w Prusach, w Wiązowie, w Jaworowie, 
w Przewornie, w Olesznej, w Łagiewnikach, w Zielenicach, w Borku Strzelińskim, w Kuropatniku i w Białym Kościele.

Konkurs polegał na rozwiązaniu testu składającego się z 28 pytań zamkniętych jednokrotnego wyboru, 1 zadania dopasowania określeń i 1 pytania otwar-
tego. Pytania nawiązywały ogólnie do bezpieczeństwa, w szczególności w gospodarstwie rolnym. Komisja przyznała 8 nagród głównych i 5 wyróżnień.

Nagrody dla laureatów i wyróżnionych uczniów ufundowała Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, Urząd Miasta i Gminy Strzelin, Dol-
nośląska Izba Rolnicza Powiatu Strzelińskiego, Urząd Miasta i Gminy Wiązów, Gmina Przeworno, Gmina Kondratowice, Gmina Borów, Usługi 
Ogólnobudowlane „Osiński i Syn” w Strzelinie

O drobne upominki dla pozostałych uczestników zadbały firmy: Systemy alarmowe ATM Marek Toporczyk z/s w Strzelinie, Tungaloy Polska 
w Bielanach Wrocławskich, Agrotechnika Osadkowski w Strzelinie, Gmina w Łagiewnikach.

O podniebienie uczestników, opiekunów i gości zadbały Elżbieta Ślemp oraz Piekarnia Muszyński w Szczawinie.
- Wszystkim sponsorom i zaangażowanym osobom bardzo dziękujemy. Wszystkim uczniom dziękujemy za udział, gratulujemy wyników 

i życzymy dalszych sukcesów w nauce. Laureatom gratulujemy szczególnie i trzymamy  „kciuki” życząc powodzenia na etapie wojewódz-
kim, który odbędzie się we Wrocławiu 1 grudnia - powiedziała Lidia Albrecht-Kolińska, kierownik Placówki Terenowej KRUS. 

 Laureaci otrzymali cenne nagrody rzeczowe ufundowane przez sponsorów

Laureaci konkursu Bezpieczny KRUSnal

Lista laureatów konkursu:
1.Tomasz Kapusta - (Klasa 4, Gmina Łagiewniki. Szkoła Podstawowa 
w Olesznej)
2.Teodor Sarapuk - (Klasa 6, Gmina Łagiewniki. Szkoła Podstawowa w Olesznej)
3. Blanka Kuriata - (Klasa 6, Gmina Kondratowice, Szkoła Podstawowa 
w Prusach)           
4. Maja Olanin - (Klasa 6, Gmina Borów, Szkoła Podstawowa w Zielenicach)                                    

5. Maja Humelt - (Klasa 5, Gmina Strzelin, Szkoła Podstawowa w Kuropatniku)                                                                                                                                   
6. Martyna Brzozowska - (Klasa 6, Gmina Łagiewniki, Szkoła Podstawowa 
w Łagiewnikach)                               
7. Kacper Skowroński - (Klasa 6, Gmina Borów, Szkoła Podstawowa w Borku 
Strzelińskim)                                          
8. Maja Sałdacz - (Klasa 4, Gmina Przeworno, Szkoła Podstawowa w Przewornie)          

 Materiał przygotowany przez Placówkę Terenową KRUS w Strzelinie

W gminnych szkołach 
ruszył program 
profilaktyczny

O rozwoju bez substancji psychoaktywnych 
wiedzy o możliwościach 
rozwoju bez używania 
substancji psychoaktyw-
nych i zmiana błędnych 
przekonań normatywnych 
(pro-alkoholowych norm 
środowiskowych), klasyfi-
kacja wartości w kierunku 
promocji zdrowego stylu 
życia, wzmocnienie tenden-
cji do podejmowania absty-
nencji w sytuacji nacisków 
środowiskowych, osłabienie 
siły presji rówieśniczej.

Programem objęci 
są uczniowie klas 7 i 8 szkół 
podstawowych z terenu 
gminy Strzelin. Warsztaty 
profilaktyczne rozpoczęły 
się 2 listopada w Publicz-
nej Szkole Podstawowej nr 
5 oraz w Publicznej Szkole 
Podstawowej nr 3 w Strzeli-
nie. Są finansowane w cało-
ści z budżetu strzelińskiego 
samorządu.

RED
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Uczcili Święto 
Niepodległości 

Gmina Strzelin tradycyjnie uczciła 
Narodowe Święto Niepodległości. 

103. rocznicę odzyskania niepod-
ległości obchodzono 11 listopada. 

Uroczystości rozpoczęły się od pa-
triotycznej Mszy Świętej za Ojczyznę 
w kościele pw. Podwyższenia Krzyża 

Świętego w Strzelinie. Następnie 
z kościoła pochód przeszedł pod 

Pomnik Legionisty przy ul. Rybnej, 
gdzie burmistrz Dorota Pawnuk 

przywitała zgromadzonych gości, 
przy asyście licznych pocztów sztan-

darowych. Szefowa gminy podkre-
śliła wagę odzyskanej przez Polskę 

niepodległości oraz zwróciła uwagę 
na potrzebę troski o ojczyznę i pielę-
gnowania jej suwerenności. Historyk 

Jacek Dziedziński przedstawił rys 
polityczny odrodzenia się Rzecz-
pospolitej. Podkreślił współpracę 

wszystkich ugrupo-
wań w działaniach 

zmierzających 
do odzyskania wol-
ności. W kolejnym 

punkcie uroczysto-
ści złożono wiązan-

ki pod Pomnikiem 
Legionisty. Na za-
kończenie uroczy-

stości odprowadzo-
no sztandary przy 

asyście strzelińskiej 
Orkiestry Dętej. 
Oprawę fotogra-

ficzną święta wyko-
nał Marcin Suchara 

Photography.
RED

Pod Pomnikiem Legionisty złożono wieńce i zapalono znicze

W uroczystości tradycyjnie uczestniczyły poczty sztandarowe

Koncert w biało-czerwonych barwach
W programie strzelińskich obchodów Narodowego Święta Niepodległości już trady-

cyjnie nie zabrakło akcentu artystycznego. Tym razem był to koncert w Strzelińskim 
Ośrodku Kultury przygotowany przez społeczność Państwowej Szkoły Muzycznej 
I Stopnia w Strzelinie. Swoje umiejętności przed liczną publicznością zaprezentowali za-
równo uczniowie, jak i nauczyciele. Na scenie SOK-u wystąpił także szkolny chór Canto 
Veloce. W holu budynku dostępna była wystawa w ramach współpracy z Niepodległą 
oraz kącik historyczno - modelarski. Nie zabrakło również akcentu charytatywnego. 
Sprzedaż ciast cieszyła się sporym zainteresowaniem. Koncert odbył się dzięki współ-
pracy Strzelińskiego Ośrodka Kultury i Szkoły Muzycznej I Stopnia w Strzelinie. Tuż 
po występie Karolina Kotwasińska, dyrektor szkoły muzycznej, nie kryła zadowolenia, 

że po niemal dwóch latach przerwy, 
spowodowanej pandemią, uczniowie 
i nauczyciele mogli wreszcie zapre-
zentować swoje umiejętności. Licz-
nie zgromadzona publiczność okla-
skiwała występujących artystów. 

RED

Wspominali artystów, którzy odeszli
We wtorek, 2 listopada w Strzelińskim Ośrodku Kultury odbył się pierwszy koncert z serii 

„Wspomnienie”. Wydarzenie miało na celu upamiętnienie artystów, którzy odeszli, ale zosta-
wili swoją twórczość. W części pierwszej zespół Charon zagrał znane i lubiane przeboje le-
gendarnego zespołu Maanam. Następnie usłyszeliśmy utwory innych zmarłych artystów m.in. 
Zbigniewa Wodeckiego, Romualda Lipko, czy Czesława Niemena. Zespół w składzie: Jacek 
Kramarz (bas, wokal), Bartłomiej Domagała (gitara), Piotr Pakowski (instrumenty klawiszowe), 
Marek Kramarz (perkusja) i Kamil Wrzos (wokal) wprowadzili publiczność w klimatyczny na-
strój. Tuż za plecami występujących można było oglądać pokaz slajdów przedstawiający zdjęcia 
zmarłych artystów, a w holu Strzelińskiego Ośrodka Kultury dostępna była wystawa, upamięt-
niająca Korę i zespół Maanam. Na koniec koncertu licznie zgromadzona publiczność oklaski-
wała na stojąco występujących na scenie artystów. Organizatorzy zapewniają, że w podobny 
sposób co roku w listopadzie będą pamiętać o zmarłych artystach, którzy zostawili po sobie 
wspaniałą twórczość. 

SOK

Znane utwory artystów, którzy odeszli zagrał zespół Charon

THE POLISH TENORS
Sylwester Targosz-Szalonek, Aleksander Kruczek, Sławomir Naborczyk

Artyści na co dzień są związani z Operet-
ką Śląską, współpracują z teatrami w Pol-
sce, Czechach, Niemczech i we Włoszech.

Każdy z koncertów w wykonaniu The 
Polish Tenors, to niekończąca się po-
dróż przez cudowną krainę zaczarowa-
nych dźwięków pięknych głosów tenoro-
wych. Zespół posiada obszerny repertuar 
od opery, operetki, musicalu, po muzykę 
rozrywkową i estradową. Na każdą okazję -  
rocznice, święta, uroczystości państwowe, 
imprezy plenerowe i koncerty klasyczne 
w salach koncertowych.  

Tenorzy niejednokrotnie koncerto-
wali u boku MAESTRO WIESŁAWA 
OCHMANA.  

Artystów łączy pasja do muzyki, scena 
i miłość do swojej cudownej publiczności.

Spiritus movens przedsięwzięcia jest Syl-
wester Targosz  Szalonek, pomysłodawca 
i kierownik muzyczny Zespołu i Prezes 
Fundacji Operetka Śląska, która jest „opie-
kunem” zespołu.
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Grupa komiksowa wzięła udział w kilku warsztatach z rysownikiem

W ramach Kulturalne-
go Budzika odbywają 
się liczne warsztaty 
w strzelińskiej biblio-
tece, Stowarzyszeniu 
św. Celestyna w Mi-
koszowie i Strzeliń-
skim Uniwersytecie 
Dziecięcym. 

To m.in. zajęcia wyplata-
nia z papieru, które odbyły 
się w dwóch grupach wieko-
wych, a poprowadziła je pani 
Dorota. Uczestnicy wyplatali 
koszyczki i papierowe serca. 
Wyjątkowe okazały się zajęcia 
z dogoterapii za sprawą pani 
Magdy i suczki Grace (Flat 
Coated Retriever). 

Takie zajęcia pozwalają 
na usprawnienie rozwoju 
ruchowego, intelektu-
alnego, emocjonalnego 
i społecznego. Spotka-
nie z Grace dostarczyło 
uczestnikom wielu emocji.

W strzelińskiej bibliotece 
odbyły się warsztaty dla osób 
dorosłych. Polegały na stwo-
rzeniu i ozdobieniu albumu 
na zdjęcia metodą scrapbookin-
gu. O sztuce ręcznego zdobie-
nia albumów zrobiło się teraz 
głośno, ale jest to sztuka znana 
w Polsce już od dawna.  Można 

Mali chemicy z dużym zainteresowaniem uczestniczyli w zajęciach

Seniorzy spróbowali swoich sił w tworzeniu i ozdabianiu albumu na zdjęcia metodą 
scrapbookingu

W ramach Kulturalnego 
Budzika strzelińska biblioteka 
przygotowuje album „Ocalić 
od zapomnienia” ze zdjęcia-
mi mieszkańców Strzelina 
po 1945 roku (do roku 1980). 
Biblioteka szuka ciekawych 
zdjęć, najlepiej ujęć z wie-
loma mieszkańcami na tle 
charakterystycznych miejsc 
naszego miasta, a także 

W bibliotece dostępna jest wystawa pn. „Ocalić od zapomneinia”

Potrzebują zdjęć powojennego Strzelina
z zakładów pracy, sklepów, 
wydarzeń kulturalnych, 
działalności teatru, wyda-
rzeń sportowych. - Wciąż 
zbieramy zdjęcia do po-
wstającego albumu z fo-
tografiami mieszkańców 
Strzelina i naszego miasta 
w latach 1945-1980. Otrzy-
mujemy od was perełki, 
które na pewno znajdą 

się w albumie. Ocalmy 
od zapomnienia zdjęcia, 
wydarzenia i historię na-
szego miasta. Jeśli macie 
ciekawe zdjęcia w swo-
ich domowych albumach 
przyjdźcie do biblioteki, 
zeskanujemy je i wam 
oddamy. Jeśli posiadacie 
skany zdjęć, wyślijcie je 
wraz z opisem na bpdy-

rektor@strzelin.pl. Część 
zdjęć, które do nas dotar-
ły możecie zobaczyć już 
teraz na wystawie w na-
szej bibliotece. Stwórz-
my razem ten wyjątkowy 
album – zachęca dyrektor 
Miejskiej i Gminnej Biblio-
teki Publicznej w Strzelinie 
Tomasz Duszyński.

RED

Strzelińska biblioteka reali-
zuje autorski projekt „Kul-
turalny Budzik”. Program 
otrzymał dofinansowanie 
ze środków budżetu państwa. 
Jednym z zadań w ramach 
projektu jest stworzenie ko-
miksu o Strzelinie. W paź-
dzierniku powołano do ży-
cia grupę komiksową, która 
rozpoczęła intensywne pra-
ce. W ostatnim czasie grupa 
wzięła udział w kilku warsz-
tatach z rysownikiem i sce-
narzystą - Szymonem Telu-
kiem. Młodzi artyści poznali 

Intensywne 
prace nad 
komiksem
o mieście

historię powstania komiksów. 
Prowadzący zdradził także 
wiele tajników tworzenia hi-
storii obrazkowych. Dużo 
czasu poświęcono na prakty-
kę - tworzenie „pasków" z za-
bawnymi anegdotami, nakła-
danie tuszu oraz konkretną 
pracę nad wybranymi legen-
dami. Efekty są zaskakujące. 
Historia powstania ratusza, 
smoka żyjącego w kominie, 
rozbójnika Czirna i jego gry 
w kręgle z diabłem z Grom-
nika to niektóre z tematów 
historyjek. Wszyscy inten-
sywnie pracują nad tworze-
niem albumu komiksowego 
z legendami naszego miasta.

RED

Cykl warsztatów 
„Lokalnie i z pasją” Dogoterapia, rękodzieło i zabawa w labolatorium

dzięki tej metodzie 
zachować i pielę-
gnować najpiękniej-
sze wspomnienia 
bardzo efektownie. 
To, w jaki sposób 
zostanie wykonany 
album, zależy wy-
łącznie od naszej 
inwencji twórczej. 
Takie albumy przy-
służą się na pewno 
domowym archi-
wom zdjęciowym. 

Nie zapomniano 
również 

o zajęciach 
dla najmłodszych, 
podczas których 

wybuchały 
wulkany

W sobotę, 6 listopada 
odbyły się zajęcia pani Da-
rii i dzieci z Uniwersytetu 
Dziecięcego. Tym razem 
były to „warsztaty małego 
chemika” dla dzieci z dwóch 
grup wiekowych (5-6 i 7 lat). 
Dzieci zabezpieczone w spe-
cjalne fartuszki, w kolejnych 

etapach tworzyły swoje wul-
kany. Od pani Darii otrzy-
mały potrzebne materiały: 
miseczki, pojemniki, folię 
aluminiową. Do powstałego 
kratera wulkanicznego tra-
fiały kolejno: woda odmie-
rzona za pomocą cylindra 
miarowego, różnokolorowy 
barwnik, soda oczyszczo-
na. Na koniec dodany ocet 
w reakcji z sodą, spowodo-

wał wybuch wulkanu, 
z którego wydobywa-
ła się kolorowa lawa. 
Specjalną pipetką 
dzieci wlewały kolo-
rową lawę do fiolek, 
które po zamknię-
ciu korkiem mogły 
bezpiecznie zabrać 
do domu. Kolejna 
zabawa w laborato-
rium z mikroskopa-
mi sprawiła dzieciom 
także wiele radości. 
Co więcej dostar-
czyła wiedzy, którą 
prowadząca spraw-
dziła podczas pod-
sumowania zajęć.

RED

Dogoterapia pozwala na usprawnienie rozwoju ruchowego, intelektual-
nego, emocjonalnego i społecznego
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Z dwustuletnie-
go zrujnowanego 
i opuszczonego 
budynku stworzyli 
nie tylko dom, ale 
także miejsce sztuki. 
Teatr Stajni Meta-
morficznej mieści się 
w nieodległej Nowi-
nie. Jego właściciele 
zamierzają zawiązać 
w naszym mieście 
grupę teatralną. 
Pierwsze zajęcia już 
1 grudnia …

Warto przybliżyć historię 
Teatru Stajni Metamorficz-
nej. Wszystko zaczęło się 
w 2013 r. Jacek Wilantewicz 
współpracujący wówczas 
z Instytutem im. Jerzego 
Grotowskiego we Wrocła-
wiu przyjechał do Nowiny 
(gmina Ziębice) na koncert 
muzyki etnicznej. Miejsco-
wość u podnóża Wzgórz 
Strzelińskich wywarła na nim 
ogromne wrażenie. – Uję-
ły mnie pagórki i otwarta 
przestrzeń. Dowiedziałem 
się, że znajduje się tutaj 
opuszczony budynek, sta-
ra 200-letnia stajnia. Po-
czułem, że tu jest moje 
miejsce. Kupiłem nieru-
chomość i rozpocząłem  
remont. Wewnątrz było 
pełno śmieci, zalegającego 
zwierzęcego nawozu oraz 
fragmentów zerwanego 
sufitu. Postanowiłem dać 
szansę temu miejscu i ma-

 Tamara Yelchaninova i Jacek Wilantewicz tworzą Teatr Stajnię Metamorficzną

„Miłosna Pułapka” 
W środę, 27 paździer-

nika w sali widowiskowej 
Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury odbył się ko-
lejny spektakl teatralny. 
Tym razem widzowie 
mogli zobaczyć historię 
40-letniego architekta 
Pawła, który pod pretek-
stem organizacji amator-
skiego przeglądu teatral-
nego zwabił do swojej 
nadmorskiej wilii piękną, 
utalentowaną aktorkę 
Joannę. Nieświadoma 
kobieta korzysta z zaproszenia, a kiedy na miejscu dowiaduje 
się, że żadnego festiwalu nie będzie, zaczyna czuć się bardzo 
niekomfortowo. Paweł informuje ją, że tego dnia ma urodziny 
i w ramach prezentu, chciał spędzić ten czas w towarzystwie 
jego ulubionej aktorki. W tym całym zamieszaniu jeszcze swo-
je przysłowiowe trzy grosze dokłada mama Pawła - Stefania 
i niezwykle charyzmatyczny doktor, psychiatra. „Miłosna pu-
łapka”, to ponad półtorej godziny świetnej zabawy, śmiechu 
i refleksji. Na deskach sceny Strzelińskiego Ośrodka Kultury 
wystąpili m.in: Adrianna Biedrzyńska, Michalina Robakiewicz, 
Michał Lesień oraz Artur Dziurman.

 SOK

W sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury 
przedstawiono spektakl pt. „Miłosna Pułapka”

Wystawa ASP w „Galerii Skalnej”
W piątek, 12 listopada w „Galerii Skalnej” Strzelińskiego Ośrodka Kultury przy ul. Brze-

gowej odbył się wernisaż prac studentów ASP. Kuratorem wystawy był Krzysztof  Wałaszek, 
a spotkanie poprowadził Bogusław Szychowiak z SOK. Wśród obecnych byli również artyści, 
których dzieła stanowiły integralną część wystawy. Nie zabrakło gości, którzy z uwagą przyglą-
dali się starannie przygotowanym pracom. Tematyka była wszelaka, a wachlarz technik wykona-
nia dzieł bardzo szeroki. O oprawę muzyczną zadbał znany gitarzysta z terenu gminy Strzelin 
- Paweł Jaworski, który w Strzelińskim Ośrodku Kultury prowadzi również warsztaty z nauki 
gry na gitarze. Dla wszystkich obecnych przygotowany był drobny poczęstunek. 

SOK

Wystawa cieszyła się sporym zainteresowaniem

Wieczór z bajką
Strzeliński Ośrodek Kul-

tury zaprasza mieszkańców 
z gminy Strzelin do udziału 
w projekcie pn. „Wieczór 
z bajką”. Animatorzy gwaran-
tują doskonałą zabawę w baj-
kowych klimatach. Bo bajkę 
można czytać, oglądać, opo-
wiadać, pisać i przedstawiać. 
Zgłoszenia do udziału w pro-
jekcie pod numerem telefonu: 
71 392 15 43. 

SOK

Zajęcia 
modelarstwa 

w SOK
Trwa nabór na zajęcia 

z modelarstwa, które odbędą 
się w Strzelińskim Ośrodku 
Kultury. Wszystkich chęt-
nych prosimy o kontakt z in-
struktorem, Jarosławem Stru-
czykiem pod nr telefonu: 
794 052 199.

SOK 

Zajęcia ruszają już 
na początku grudnia Powstaje teatr w Strzelinie

rzeniu o nim – zaczyna Jacek 
Wilantewicz. Pracy było mnó-
stwo. Samo sprzątanie i se-
gregowanie odpadów trwało 
dwa lata. Później budynek 
zyskał nowy dach i poddasze. 
Po kilku latach Jacek poznał 
pochodzącą z Kijowa Tamarę 
Yelchaninovą. - Nawiąza-
liśmy kontakt przy okazji 
pracy nad projektem te-
atralnym opierającym się 
na źródłowych baśniach 
oraz rytuałach przejścia, 
zaczerpniętych z różnych 
kultur – wspomina. Para 
postanowiła kontynuować 
własny projekt, tworząc salę 
prób w budynku w Nowinie. 
-  Na parterze zbudowali-
śmy podest sceniczny (140 
m2). Wyposażyliśmy sale 
w nagłośnienie i oświetle-
nie. Wstawiliśmy wszystkie 
okna, podciągnęliśmy me-

dia. Wyremontowaliśmy 
i wyposażyliśmy jadalnie 
i kuchnie, gdzie utworzy-
liśmy kulturalną biblio-
teczkę – przyznaje. W 2018 
r. powołali do życia Teatr 
Stajni Metamorficznej. – Na-
zwa wywodzi się z dwóch 
kierunków. Z jednej strony 
metamorfoz, które prze-
chodzi sama stajnia jako 
budynek, a z drugiej stro-
ny naszej pracy i przemian, 
których dokonujemy za 
pośrednictwem teatru w lu-
dziach – przekonuje. Od 2021 
r. ze spektaklem „Mięso” teatr 
prezentuje się publiczności 
na festiwalach i konkursach 
w całym kraju, zdobywając 
nagrody i wyróżnienia.

To będzie „Grot”…
Oprócz prób, które od-

bywają się w Nowinie, Jacek 

i Tamara prowadzą od kil-
ku miesięcy grupę teatral-
ną w Ziębickim Centrum 
Kultury. Niedawno, powstał 
pomysł, aby podobną stwo-
rzyć w Strzelinie. Ostatnio 
mogliśmy poznać bliżej 
twórczość Teatru Stajni Me-
tamorficznej. Na deskach 
Strzelińskiego Ośrodka Kul-
tury zaprezentowano au-
torski spektakl pt. „Mięso”, 
w którym główną postać gra 
Tamara. Warto wspo-
mnieć, że wcześniej 
gościliśmy w Strzelinie 
teatr z Nowiny pod-
czas akcji Narodowe-
go Czytania. – Chce-
my rozszerzyć naszą 
działalność, a Strze-
lin jest dużym mia-
stem, które zapewne 
kryje spory poten-
cjał – przekonuje 
Wilantewicz. Pierw-
sze spotkanie strze-
lińskiego teatru za-
planowano na środę, 
1 grudnia o godzinie 
17:00 w Strzelińskim 
Ośrodku Kultury. 
Bezpłatne zajęcia będą 
odbywały się raz w ty-
godniu, w godzinach 
od 17:00 do 20:00. 
– Zapraszamy mło-
dzież od 15. roku ży-
cia. Strzeliński teatr 
nazwaliśmy „Grot”. 
Jest to gra słów, na-
wiązująca do łuczni-
czej tradycji Strzeli-
na (grot, jako ostry 
fragment strzały) 

oraz do twórczości teatral-
nej Jerzego Grotowskiego, 
często nazywanego w śro-
dowisku artystycznym 
Grotem – opisuje. - Zajęcia 
w Teatrze Grot obejmą teo-
retyczną wiedzę na temat 
zagadnień teatralnych oraz 
będą dążyć do kształtowa-
nia praktycznych umiejęt-
ności aktorskich uczestni-
ków przez prace z ciałem, 
głosem, tekstem. Efektem 

pracy będzie tworzenie 
spektakli teatralnych oraz  
prezentacje i występy – in-
formuje. Tworzy to dosko-
nałą okazje do odkrywania 
kulis teatru. Zachęcamy 
do wstępowania w szeregi 
nowej grupy.

Do tematu Strzelińskiego 
Teatru Grot będziemy wra-
cać w kolejnych numerach 
„Nowin Strzelińskich”.

Jakub Olejnik
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Popularny teleturniej „Jeden 
z dziesięciu” emitowany jest 
w telewizji publicznej od 27 lat. 
Przez ten czas wzięło w nim 
udział ok. 30 tysięcy uczest-
ników. W tym gronie znalazły 
się również osoby z naszego 
regionu. Mogliśmy oglądać 
zmagania m.in. matematyka 
Ryszarda Kotomskiego, któ-
ry dotarł do finału zdobywa-
jąc w odcinku drugie miejsce, 
a także Natalię Pietrzyk (odpa-
dła w drugim etapie). Niedaw-
no w programie postanowił 
spróbować swoich sił pocho-
dzący z naszego miasta Mate-
usz Chamuczyński. Obecnie 
mieszka z żoną w Gdańsku. 
Mateusz wypełnił online for-
mularz zgłoszeniowy. Po ja-
kimś czasie zadzwonił telefon. 
Aby dostać się do programu 
trzeba było przejść eliminacje, 
które przeprowadzono telefo-
nicznie. – Osoba z produkcji 
programu zadaje 20 pytań. 
Jeśli na 17 z nich odpowie się 
prawidłowo to uczestnik do-

Pochodzący z naszego miasta Mateusz Chamuczyński wziął udział w popularnym teleturnieju „Jeden z dziesięciu”

Znamy laureatów konkursów: plastycznego „Turystycznym szlakiem 
historii” oraz fotograficznego „Strzelińska złota jesień w obiektywie” 
organizowanych przez Centrum Informacji Turystycznej w Strzelinie.

Do konkursu plastycznego zostały zgłoszone ciekawe prace, które pokazały dużą 
skalę talentu dzieci i młodzieży z naszej gminy. - Cieszymy się, że uczestnicy wyka-
zali się inicjatywą i zaangażowaniem, zgłaszając prace. Po raz kolejny strzeliń-
ska młodzież potwierdziła nieprzeciętne utalentowanie. Nie ma dla nas jednak 
nic przyjemniejszego, jak twardy orzech do zgryzienia przy wyborze laureatów 
- podkreśla Bartosz Ślusarz, pracownik CIT. Komisja postanowiła wyróżnić trzy prace 
– Oliwii Kałuży, Mai Momockiej oraz Urszuli Krzyżanowskiej. Jeszcze większym zain-
teresowaniem cieszył się konkurs fotograficzny, do którego zostało przesłanych ponad 
70 zdjęć. I miejsce zajęła Anna Baran, II Marcin Bagiński, a 3 Ewa Jastrząb. - Zainte-
resowanie konkursem przerosło nasze oczekiwania. Muszę podkreślić, że ilości 
towarzyszył także bardzo wysoki poziom wykonanych zdjęć i naprawdę ciężko 
było nam wyłonić zwycięzców - opowiada Bartosz Ślusarz. - To tylko utwierdza 
nas w przekonaniu, że warto organizować konkursy. Zapraszamy do śledzenia naszego profilu na Facebooku, na którym można zobaczyć m.in. galerię zdjęć konkursowych, jak 
i wziąć udział w aktualnym konkursie, tym razem przeznaczonym dla poetów - kończy pracownik Centrum Informacji Turystycznej. 

RED

Stres, szeroka wiedza i trzy sekundy na odpowiedź

Wystąpił w „Jeden 
z dziesięciu”

Program charakteryzujący się szeroką wiedzą z wielu dziedzin i krótkim czasem 
na odpowiedź należy do bardzo trudnych. Jak poradził sobie strzelinianin?  

staje się do programu. Uda-
ło mi się udzielić 18 popraw-
nych odpowiedzi – tłumaczy 
Mateusz Chamuczyński. Jak 
się okazuje, od momentu eli-
minacji do samego udziału 
w programie minęło pół roku. 
Mateusz pojechał do studia 
TVP w Lublinie, gdzie nagry-
wano odcinek z jego udziałem. 
Trzeba podkreślić, że teletur-
niej „Jeden z dziesięciu” jest 
bardzo trudny. Padają w nich 
pytania z około 100 dziedzin, 
a odpowiedź trzeba udzielić 
w ciągu 3 sekund. Uczestnik 
musi więc wykazać się szyb-
kością i szeroką wiedzą. Czy 
da się do niego przygotować? 
– Zawsze wydawało mi się, 
że jestem dobry z wiedzy 
ogólnej, a „Jeden z dziesię-
ciu” to mój ulubiony teletur-
niej. Z tego połączenia mo-
gło wyjść tylko jedno. Nic 
nie ryzykowałem, a mogłem 
tylko zyskać. Nie przygoto-
wywałem się jakoś szczegól-
nie do udziału w programie. 

Trochę częściej oglądałem 
ten teleturniej i więcej niż 
zwykle czytałem Wikipedię 
– przyznaje uczestnik. 

O tym jak poszło Mate-
uszowi mogliśmy się prze-
konać pod koniec września, 
gdy wyemitowano odcinek 
z jego udziałem. - Przed na-
graniem była charaktery-
zacja, a już w studio przed 
samym odcinkiem zawod-
nicy nagrywali przedsta-
wienie się. Byłem bardzo 
zestresowany i łamał mi 
się głos, ale dzięki temu 
później w samej rozgrywce 
byłem już lekko oswojony 
– wspomina. W pierwszym 
etapie, w którym prowadzący 
zadaje po dwa pytania każ-
demu uczestnikowi, Mateusz 
nie popełnił błędu. Jedno 
z zagadnień dotyczyło zna-
ków drogowych, drugie sło-
wa „bryndza” w znaczeniu 
potocznym. W drugim etapie 
strzelinianin otrzymał w su-

mie pięć pytań. Pierwsze 
dotyczyło sportu, a kon-
kretnie łodzi wiosłowej 
„skiff ”. – Nie dosłysza-
łem dokładnie tego py-
tania. Strzeliłem, że jest 
to 2-osobowa łódź, oka-
zało się, że jednoosobo-
wa - opowiada. Niestety, 
Mateusz nie poradził so-
bie również z kolejnym 
zagadnieniem. Błędnie 
odpowiedział, że litografia 
jest metodą druku wypu-
kłego (w rzeczywistości 
płaskiego). Tym sposobem 

Mateusz stracił drugą szansę. 
A przypomnijmy, że każdy 
uczestnik w programie może 
pomylić się tylko dwa razy. 
Kolejna zła odpowiedź eli-
minuje z dalszej rywalizacji. 
Kolejne pytanie, na które tra-
fił strzelinianin nie sprawiło 
mu problemu. Prawidłowo 
odpowiedział, że wyraz twa-
rzy i ładunek wybuchowy 
z zapalnikiem noszą tę samą 
nazwę - mina. Teleturniej 
trwał dalej. W międzyczasie 
odpadło trzech zawodników. 
Mateusz nie poradził sobie 
jednak z kolejnym pytaniem 
dotyczącym matematyki. Pro-
wadzący zapytał: „Czy ostro-
słup może mieć w podstawie 
dowolny wielokąt?”. Prawi-
dłowa odpowiedź brzmiała 
„tak”. Niestety, strzelinianin 
popełnił błąd. -  Znałem 
poprawną odpowiedź, ale 
zgubił mnie pośpiech. No 
i to najbardziej zabolało, 
bo musiałem pożegnać się 
z udziałem w programie. 

Mam nadzieję, że moja na-
uczycielka z matematyki mi 
to wybaczy - zaznacza. Choć 
nie udało się dojść do finału 
Mateusz uważa swój wytęp 
za udany. -  Odpowiedzia-
łem poprawnie na 3 pytania 
i niepoprawnie na kolejne 
3, odpadłem w połowie 
stawki, to moja obiektywna 
ocena – podkreśla. Strzelinia-
nin nie zamierza poddawać 
się. Być może jeszcze kiedyś 
ponownie będzie starał się 
dostać do tego teleturnieju lub 
innego. - Zawsze chciałem 

wystąpić w Milionerach, 
ale tam kwalifikacje w stu-
dio byłyby chyba dla mnie 
chyba zbyt trudne – kończy 
Mateusz Chamuczyński. 

Z kronikarskiego obowiąz-
ku dodajmy, że Mateusz wy-
stąpił w 12 odcinku 125 serii 
programu. W całości można 
go zobaczyć m.in. na portalu 
Youtube.pl. W wyszukiwarce 
należy wpisać hasło: „Jeden 
z dziesięciu odc. 12, seria 125”. 

Jakub Olejnik

 Za tę fotografię Anna Baran otrzymała I miejsce

Zainteresowanie przerosło oczekiwania

Poznaliśmy laureatów 
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krótkim czasie w mniejszym 
mieście udało się wyprzedać 
dwa koncerty, a przypomnę, 
że był to występ płatny. Był 
to dowód, że mieszkańcy cze-
kali na dużą salę i byli głodni 
kultury w szerszym wymia-
rze. Z plenerowych koncer-
tów bardzo dużą publiczność 
przyciągnął Golec uOrkiestra. 

Wspominałeś o zmianie 
lokalizacji ośrodka kultu-
ry. To działo się za twojej 
kadencji. Przypomnijmy, 
że od 2015 r. SOK mieści się 
przy ul. Mickiewicza. Prze-
niesienie działalności dało 
dużo większe możliwości…

- To była przepaść, ogromny 
przeskok. Pamiętam wcześniej 
telefony od menadżerów, które 
zwykle kończyły się tak samo. 
Dzwonili do nas z propozy-
cją koncertu, spektaklu, a gdy 
mówiłem, że mamy salę mak-
symalnie na 50 osób, po dru-
giej strony słuchawki była kil-
kusekundowa cisza, a później 
niedowierzanie, że Strzelin nie 
posiada większej sali. Ten 2015 r. był dla nas zbawienny. Od tam-
tego czasu możemy organizować wydarzenia na blisko 300 osób. 
Budowa ośrodka była bardzo potrzebna, co widać po frekwencji 
podczas różnego rodzaju koncertów, spotkań i spektakli. 

Przez te 13 lat w naszym mieście wystąpiło mnóstwo 
gwiazd sceny muzycznej. Wśród nich można wymienić 
m.in. Enej, Doda, Golec uOrkiestra, Cleo, Kombii, Sławo-
mir, Roksana Węgiel, Pectus, Feel, Raz Dwa Trzy, Bed-
narek, Krzysztof  Krawczyk, Zbigniew Wodecki, Piersi itp. 
Który koncert Twoim zdaniem był najlepszy?

- Z punktu widzenia organizatora każdy koncert jest jedyny 
i niepowtarzalny, bo to są artyści, którzy reprezentują różne ga-
tunki muzyczne. Każdego występu byłem ciekawy. Bardzo cieszę 
się, że mogłem tych ludzi poznać. To było ciekawe doświadczenie. 
Muzycznie utkwił mi w pamięci magiczny koncert Czesława Mozi-
la. Mile wspominam również występ zespołu Raz Dwa Trzy, który 
odbył się jako pierwszy w nowej sali. Z plenerowych miłe wrażenie 
zrobił na mnie koncert polskiej ikony muzycznej Kombii. 

A zdarzały się jakieś dziwne sytuacje z gwiazdami? 
- Tak. Było takich kilka. Przypomniała mi się jedna śmieszna 

sytuacja. Zawsze od artystów otrzymujemy tzw. rider techniczny 
z warunkami, jakie musimy spełnić, aby koncert mógł się odbyć, 
a także rider garderoby, czyli jej wyposażenia. Kilka lat temu, jedna 
z gwiazd wysłała nam mailowo te warunki. W riderze garderoby 
oprócz posiłków na ciepło i zimno znalazł się punkt, który mnie 
zdziwił. Brzmiał: „ogórek w słupek”. Myślałem, że to jakiś błąd, ale 
menadżer zespołu podał szczegółową instrukcję jak przygotować 
owego ogórka, który był jednym z elementów sałatkowych. Firma, 
która wykonywała catering poradziło sobie z tym doskonale. 

Jaki był najtrudniejszy okres Twojej pracy? 
- Zawsze miałem świadomość odpowiedzialności, jaka ciąży 

na mnie jako dyrektorze ośrodka kultury. Choć zawsze starałem się 
wszystkiego dopilnować, to czasami zdarzają się sytuacje nadzwy-
czajne, które wymagają natychmiastowej reakcji. Niekiedy te „nie-
spodzianki” powodowały dużo stresu. Pamiętam sytuację, gdy pod-
czas imprezy plenerowej na scenie występował kabaret Neonówka. 
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Od listopada funkcję 
dyrektora Strzeliń-
skiego Ośrodka Kul-
tury przestał pełnić 
Dariusz Stępień. O po-
wodach rezygnacji, 
planach i wspomnie-
niach rozmawialiśmy 
z dotychczasowym szefem ośrodka. 

Dyrektorem Strzelińskiego Ośrodka Kultury byłeś 
od 2009 r. Co skłoniło Cię do zmiany pracy i czym będziesz 
się zajmował?

- Trzynaście lat pełniłem tę funkcję. Jestem pod tym wzglę-
dem rekordzistą jeśli chodzi o nasz ośrodek. Nadarzyła się oka-
zja, aby zostać wykładowcą akademickim i nauczycielem w li-
ceum. Długo zastanawiałem się nad tym. Po tylu latach i zżyciu 
się z ludźmi ciężko było podjąć decyzję o rezygnacji z pracy 
w ośrodku kultury. Uznałem, że nadszedł czas na zmianę. 

Zdradź więcej szczegółów twojego nowego miejsca pracy…
- To Wyższa Szkoła Handlowa we Wrocławiu. Będę wykła-

dał przedmiot o nazwie „etyka w biznesie”. Praca ze studentami 
to dla mnie nowość. Uczę również w strzelińskim liceum. Nauka 
w szkole średniej a na uczelni niewiele się różni, więc nie mam 
obaw. W strzelińskim liceum nadal będę nauczycielem. Plan zajęć 
ułożył mi się doskonale i będę mógł pracować w obu szkołach. 
Mało tego. Zwiększyła mi się ilość godzin w liceum, ponieważ je-
stem bardziej dyspozycyjny. Cenię sobie pracę z młodymi ludźmi. 
Wierzę, że będzie to dla mnie bardzo dobre doświadczenie. 

Wróćmy do Twojej pracy w ośrodku. Ponad dekada 
na stanowisku dyrektora SOK-u to sporo czasu. Co najbar-
dziej zapamiętasz?

- Wiele dobrych rzeczy, których nie sposób zliczyć. Na pewno 
będę pamiętał początek pracy na stanowisku dyrektora. To było 
duże wyzwanie, ponieważ wcześniej nie zarządzałem żadną jed-
nostką i nie miałem w tym zakresie doświadczenia. Pracowałem 
w lokalnej gazecie – „Słowie Regionu Strzelińskiego” i zajmowałem 
się działem kultury. Obsługiwałem pod kątem medialnym różnego 
rodzaju imprezy kulturalne w naszym mieście. Zostając dyrektorem 
musiałem zmierzyć się z tymi zadaniami od strony organizatora.

To była dla Ciebie głęboka woda? 
- Nie ukrywam, że miałem sporo obaw przed objęciem tego 

stanowiska. Wiedziałem jednak, że w ośrodku kultury pracują 
doświadczone osoby. Znaliśmy się. Liczyłem na wsparcie i je 
otrzymałem. Bardzo mile zostałem przyjęty. Pamiętam pierw-
szą imprezę, którą organizowaliśmy, czyli Lato ze Strzelcem. 
Opracowaliśmy program. Wystąpiła Natalia Kukulska. Ulewny 
deszcz nieco pokrzyżował nam wówczas plany.

Jakieś wydarzenia szczególnie zapadną Ci w pamięć?
- Mnóstwo. Mam taki zwyczaj, że staram się zapamiętywać 

dobre chwile. Oczywiście te 13 lat to nie była sielanka. Zdarza-
ły się różne problemy, tak jak wszędzie. Zawsze bardzo miło 
robiło mi się na sercu, gdy słyszałem z ust naszych odbiorców 
(mieszkańców) zadowolenie z jakiegoś koncertu czy występu. 
Nie zapomnę również otwarcia nowej siedziby ośrodka. Mieli-
śmy sporo obaw związanych z przeniesieniem się do tak dużego 
budynku. Małą „Galerię Skalną” przy ul. Brzegowej zamienili-
śmy na wielką (kilkusetosobową) salę widowiskową. To całko-
wicie zmieniało podejście do organizacji wydarzeń.  

A jakie działania (wydarzenia, inicjatywy itp.), które udało 
się zrealizować zaliczysz do największych sukcesów?

- Nie da się wymienić kilka, bo było ich sporo. Staraliśmy się 
zawsze zapraszać jakąś gwiazdę na imprezy plenerowe. Wiado-
mo, że nie da się trafić w gusta wszystkich, ale zwykle podczas 
tych wydarzeń frekwencja dopisywała. 

A było jakieś wydarzenie, które przerosło oczekiwania?
- Na początku działalności w budynku przy ul. Mickiewicza 

zorganizowaliśmy dwa koncerty Macieja Maleńczuka. Artysta 
wystąpił tydzień po tygodniu. Dwukrotnie po same brzegi wy-
pełnił salę widowiskową. Maleńczuk był zdziwiony, że w tak 

„To była przepaść, 
ogromny przeskok” Zmiana dyrektora 

po 13 latach 
W parku był tłum ludzi, pogoda dopisała. 
Nagle, kątem oka widzę, że w skrzynce elek-
trycznej, która znajduje się przy scenie poja-
wił się ogień. Na szczęście sytuacje udało się 
opanować, ale straciliśmy zasilanie. Kabaret 
Neonówka korzystał jedynie z mikrofonów, 
które na szczęście nie przestały działać. Ko-
lejna na scenie miała pojawić się Małgorzata 
Ostrowska. Jej koncert wymagał pełnej tech-
niki estradowej. Bez niej nie było możliwości, 
aby występ się odbył. Musieliśmy szybko szu-
kać dużego agregatu o mocy 180 kW. Stres był 
bardzo duży. Mieliśmy niecałą godzinę na jego 
sprowadzenie. Chwyciłem telefon i zacząłem 
dzwonić wszędzie, gdzie to było możliwe. 
Udało się. Przyjechała do nas potężna cięża-
rówka z agregatem, a kierowca mówił, że je-
chał bardzo szybko, żeby zdążyć. Nie mieliśmy 
nawet obsunięcia czasowego i koncert Małgo-
rzaty Ostrowskiej odbył się bez przeszkód. 

Do łatwych nie należała zapewne 
praca w czasie pandemii?

- Tak. Pamiętam, gdy ogłoszono to-
talny lockdown. Wróciłem ze spotkania 
z burmistrz, po którym poinformowa-
łem pracowników, że zamykamy ośrodek 
i nie wiemy, na jak długo. Po kilku dniach 
wszedłem do naszej sali widowiskowej. 
Zapaliłem światło, panowała totalna cisza, 

nie było nikogo. Usiadłem i rozmyślałem, jak to teraz będzie. 
To była jedna wielka niewiadoma. Media informowały, że pan-
demia może trwać długo, więc była niepewność o naszą prace. 
Później pracowaliśmy za zamkniętymi drzwiami. Wrzucaliśmy 
do Internetu różne filmy. W sali widowiskowej, która zawsze 
tętniła życiem pracowały tylko dwie osoby – operator kamery 
i animator, prowadzący program. To była bardzo dziwna sytu-
acja. Przypomnę tylko, że kultura jako pierwsza musiała ograni-
czyć działalność i najpóźniej wróciła na w miarę normalne tory, 
bo nie można powiedzieć, że sytuacja jest opanowana. Kultura 
wymaga kontaktu z widzem, słuchaczem, dlatego była to bar-
dzo trudna sytuacja. Niestety, świat zmienił się przez pandemię 
koronawirusa. Mam nadzieje, że mój następca nie będzie musiał 
mierzyć się już z zamykaniem kultury na tak szeroką skalę.

No właśnie wspomniałeś o swoim następcy. Przed jaki-
mi wyzwaniami stanie nowy dyrektor SOK?

- Myślę, że będzie musiał obrać jakąś linię działalności ośrodka. 
Stosowałem zawsze metodę, która brzmi: dla każdego coś dobrego. 
Organizowaliśmy ambitne festiwale poetyckie, niszowe koncerty, ale 
nie mogliśmy zapominać o muzyce disco-polo itp. Uważam, że trze-
ba to wypośrodkować, ale jaką wizję będzie miał nowy dyrektor 
tego nie wiem. Myślę, że ważną kwestią będzie również pozyskanie 
lokalnych artystów. Niedawno powstał przy ośrodku młodzieżowy 
zespół, który bardzo ciekawie się rozwija. W naszej gminie jest wiele 
zdolnych osób, które czasami z różnych powodów nie pokazują swo-
ich talentów. Warto je przyciągnąć. Lokalni artyści powinni traktować 
ośrodek kultury jako swoją świątynie i utożsamiać się z nim.  

Dziękuje za rozmowę
- Ja również. Korzystając z okazji chciałbym podziękować 

wszystkim ludziom, których przez te 13 lat spotkałem na swo-
jej drodze. Jestem wdzięczny za wszelkie przejawy życzliwo-
ści, uśmiechu, a także chęć pomocy czy kreatywność. Nigdy 
nie obrażałem się, gdy ludzie zaczepiali mnie na ulicy i pytali 
o planowane wydarzenia w ośrodku. To było bardzo miłe. Dzię-
kuje również załodze SOK-u i wszystkim współpracownikom. 
To były dobre lata, które będę mile wspominał.

 Jakub Olejnik

Dariusz Stępień
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W powiecie strzelińskim 
po raz kolejny ruszyła ogól-
nopolska akcja charytatyw-
na „Szlachetna Paczka”. 
Przypomnijmy, że jej celem 
jest pomoc rodzinom, które 
są bohaterami w swoim ży-
ciu i mimo bardzo trudnej 
sytuacji starają się codziennie 
walczyć, aby żyło się lepiej. 
W ubiegłym roku z uwagi 
na pandemię koronawirusa 
nie utworzono strzelińskiego 
rejonu. Teraz nic już nie stanę-
ło na drodze i liderka rejonu 
Marzena Kowal postanowiła 
wznowić tę ogólnopolską ak-
cję na naszym terenie. Warto 
podkreślić, że w tym roku 
rejon strzeliński objął zasię-
giem cały powiat, a na rzecz 

Po raz kolejny w naszym powiecie przeprowadzana jest akcja charytatywna „Szlachetna Paczka” (zdjęcie archiwalne z jednego z finałów)

Na łamach „Nowin 
Strzelińskich” chętnie 
pokazujemy przedsię-
biorczych mieszkańców, 
którzy w tych niełatwych, 
pademicznych czasach 
z powodzeniem prowa-
dzą małe rodzinne firmy.

Przykładem takiej posta-
wy są mieszkańcy Szczawina 
- państwo Paulina i Jarosław 
Maciejewscy, którzy od lipca 
2019 roku prowadzą sklep Ti-
tatoy  z zabawkami i ubraniami 
dla dzieci. Impulsem i jednym 
z  powodów, dla którego zro-
dził się pomysł  założenia 
działalności gospodarczej była 
sytuacja rodzinna. Jak to w ży-
ciu bywa maluchy często cho-
rowały, co skutecznie unie-
możliwiało Paulinie podjęcie 
pełnoetatowej pracy. Dlatego 
małżeństwo zdecydowało, 
że najlepszym wyjściem z sy-
tuacji będzie taka działalność 

Bogata oferta 
i korzystne ceny Sprzedają wysyłkowo i stacjonarnie

gospodarcza, która 
nie będzie kolidowała 
z opieką nad dziećmi. 
Na początku, kiedy 
państwo Maciejew-
scy mieszkali jeszcze 
w Strzelinie, firma 
po prostu zamawiała 
produkty, a klienci 
odbierali je z miesz-
kania osobiście lub 
trafiały do nich za 
pośrednictwem ku-
riera. W grudniu 
2019 roku rodzina 
przeprowadziła się 
do Szczawina. Po-
czątkowo charakter 
działalności się nie 
zmienił, a klienci na-
dal zamawiali i odbie-
rali towar na miejscu lub był 
on do nich wysyłany. Mniej 
więcej trzy miesiące temu sy-
tuacja uległa zmianie. Obec-
nie klienci mogą już zoba-
czyć interesujący ich produkt 

w niewielkim sklepiku, który 
działa w Szczawinie przy ulicy 
Turkusowej 39 B. - Ludzie 
widzieli, że jest duży asor-
tyment, ale nie mogli tego 
zobaczyć, dotknąć i wybrać 
na miejscu. Nie każdemu 

się też podobało, że towar 
można zamówić tylko przez 
Internet. Nasze dzieci na-
dal chorowały, a my z mę-
żem zastanawialiśmy się 
już nad otworzeniem trady-
cyjnego sklepu w Strzelinie. 

Odstraszały nas 
jednak wysokie 
koszty wynajmu 
lokalu. Ostatecznie 
postanowiliśmy, 
że  przygotujemy 
sklepik w naszym 
garażu. Teraz każ-
dy zainteresowany 
może do nas przy-
jechać i wszystko 
zobaczyć na miej-
scu - wyjaśnia Pauli-
na Maciejewska.

A oferta skle-
pu jest naprawdę 
bogata. Oprócz 
licznych zabawek, 
puzzli, gier można 
tu również zakupić 
odzież dziecięcą. 

Szczególnie bogata jest ofer-
ta skierowana do maluchów. 
Sklep jest czynny codzien-
nie od  10 - 17 i najatwiej 
dojechać do niego od ulicy 
Borowskiej. Zakupy można 

też zrobić w weekendy, ale 
wtedy najlepiej wcześniej za-
dzwonić na numer telefonu 
531 185 141. Pani Paulina 
gorąco zachęca do śledzenia 
działalności i oferty sklepu 
w Internecie. Jest to możliwe 
po dołączeniu do grupy Ti-
tatoy utworzonej na stronie 
serwisu społecznościowego 
Facebook.  Będąc w tej  gru-
pie mamy pewność, że nie 
ominą nas żadne nowości, 
a tych na pewno nie brakuje. 
- W sklepie stacjonarnym 
najczęściej pojawiają się 
osoby, które  chcą szybko 
kupić atrakcyjny prezent 
na urodziny. Zaintereso-
wanie jest spore i mamy 
też dużo wysyłek - doda-
je Paulina. To z pewnością 
zasługa nie tylko szerokiej 
i atrakcyjnej oferty, ale też 
konkurencyjnych cen. Moż-
liwe, że już niebawem firma 
dołączy do naszego gminne-
go programu Strzelińska Ro-
dzina Trzy Plus, a posiadacze 
karty będą mogli liczyć w Ti-
tatoy na korzystny rabat.

RED

Paulina Maciejewska zachęca do korzystania z bogatej oferty sklepu Titatoy

Ruszyła kolejna edycja „Szlachetnej Paczki” Brakuje opału, ubrań, żywnościPomimo czasami dramatycznej sytuacji życiowej 
codziennie walczą, aby żyło się lepiej. Dzięki kolejnej 
edycji ogólnopolskiej akcji charytatywnej „Szlachet-
na Paczka” pomoc otrzyma blisko 40 rodzin z powiatu 
strzelińskiego. 

„Szlachetnej Paczki” pracuje 
rekordowa 9-osobowa grupa 
wolontariuszy. W ostatnich 
tygodniach drużyna „Super 
W” odwiedziła ponad 40 ro-
dzin z powiatu strzelińskiego. 
Potrzebujących mógł zgłosić 
każdy. Wolontariusze współ-
pracują również z ośrodkami 
pomocy społecznej, pedago-
gami i psychologami szkol-
nymi, domami dziecka czy 
służbą zdrowia. - Po prze-
prowadzeniu rozmów i wy-
pełnieniu ankiet do akcji 
zakwalifikowaliśmy 36 ro-
dziny, większość z gminy 
Strzelin, ale także z tere-
nu gmin Wiązów, Borów, 
Kondratowice i Przeworno 
– informuje Marzena Kowal. 

Podstawowe potrzeby
W połowie listopada 

na stronie www.szlachetna-
paczka.pl pojawiła się baza 
rodzin z całej Polski (tak-
że z naszego powiatu) za-
kwalifikowanych do akcji. 
Do każdej z nich dołączony 
jest krótki opis rodziny i jej 
potrzeb (np. ubrania, żyw-
ność, sprzęt AGD, remonty 
itp.). Darczyńca może wybrać 
konkretną rodzinę, zrobić 
paczki i spełnić jej marzenia. 
– W opisie podane pod-
stawowe potrzeby danej 
rodziny. Będą one różne, 
w zależności od ich sytu-
acji. Darczyńca wybiera-
jąc rodzinę, musi spełnić 
wszystkie podstawowe po-
trzeby. Czasami stworzenie 
paczek wiąże się ze spory-
mi kosztami, dlatego dar-
czyńca może tworzyć ją 

w grupie. Często do akcji 
dołączają firmy, szkoły, 
grupa znajomych – tłuma-
czy Marzena Kowal. 

Jak podkreśla li-
derka strzelińskie-
go rejonu w tym 
roku do akcji za-
k w a l i f i k o w a n o 
mniej wielodziet-
nych rodzin. - Wi-
dać, że wsparcie 
rządowego pro-
gramu „500+” 
działa na korzyść 
i poprawia ich 
sytuację. W tym 
roku wśród za-
kwalifikowanych 
jest sporo star-
szych, samotnych 
i schorowanych 

osób mieszkających na te-
renach wiejskich – zauważa. 
Jak się okazuje sytuacja mate-
rialna tych osób w większości 
jest bardzo zła. - Dużo ro-
dzin zgłaszało podstawo-
we potrzeby, jak żywność, 
ubrania, środki czystości. 
W bardzo wielu przypad-
kach pojawia się również 
opał, a także łóżka reha-
bilitacyjne, balkoniki itp. 
– tłumaczy. 

Finał tegorocznej ak-
cji zaplanowano na 11-12 
grudnia (sobota i niedziela). 
W tych dniach darczyńcy 
przywiozą paczki do maga-
zynu, który będzie znajdował 
się w Szkole Podstawowej 
z Wartościami przy ul. Ka-
miennej 1a w Strzelinie (nie-

opodal GOPS-u). Następnie 
wolontariusze rozwiozą je 
do potrzebujących rodzin. 
Takie wizyty są zwykle bar-
dzo wzruszające i emocjo-
nalne. – Dwa dni finałowe 
to dla wolontariuszy bar-
dzo wytężony czas pracy. 
Często do jednej rodziny 
trafia nawet kilkadziesiąt 
paczek, które trzeba prze-
nieść, rozwieść i wypako-
wać z aut. Podczas finału 
każda para rąk się przyda, 
więc jeśli ktoś chciałby 
nam w jakikolwiek spo-
sób pomóc (przy przeno-
szeniu, przewiezieniu), 
to zapraszamy serdecznie 
– kończy liderka strzelińskie-
go rejonu Marzena Kowal.

Jakub Olejnik
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Poznali metody wędkowania 

W zgodzie z naturą
Pod koniec października uczniowie Pu-
blicznej Szkoły Podstawowej im. Aleksan-
dra Kamińskiego w Białym Kościele wzięli 
udział w  warsztatach ekologiczno-węd-
karskich „W zgodzie z naturą”. 

Przeprowadzono je w Ośrodku Wypoczynkowym 
„Nad Stawami” w Białym Kościele. Zajęcia prowadził 
starszy specjalista do spraw organizacyjno-sportowych 
i zagospodarowania wód, pracownik PZW we Wro-
cławiu - Adam Suchorab. Warsztaty podzielone były 
na dwie części. Podczas teoretycznej poruszono temat 
eutrofizacji  (zarastania) zbiorników wodnych oraz 
sposobach ich przeciwdziałania. Młodzież poznała 
skład ichtiofauny występującej w okolicznych akwe-
nach. Zapoznała się z również z metodą spławikową 
oraz w jaki sposób przygotować ziemię bełchatowską, 
wykorzystując atraktor jako skuteczny sposób wędko-
wania, bez użycia zanęty spożywczej. Podczas zajęć 
praktycznych uczniom udało się złowić kilkadziesiąt 
ryb: płoci, okoni, jazgarzy, leszczy. Po połowie wszyst-
kie ryby w dobrej kondycji wróciły do stawu. Dzieci 
otrzymały drobne upominki ufundowane przez Koło 
PZW Piechur oraz komisję do spraw młodzieży.

W warsztatach uczestniczyli uczniowie klas V 
i VII z nauczycielami: Magdaleną Ostrowską, Joanną 
Dorczyńską i Anną Suchorab.

RED 

W warsztatach ekologiczno-wędkarskich wzięli udział uczniowie szkoły w Białym Kościele

Tym razem złoty medal zdobyły nasze łuczniczki w Ha-
lowych Mistrzostw Polski Młodzików Młodszych rozgry-
wanych w Nowej Rudzie. Drużyna wystąpiła w składzie 
Patrycja Rogowska, Amelia Rabenda, Maja Burzyńska.

Po pierwszych dniu zawodów strzelińska drużyna zajmowa-
ła 2. miejsce ze stratą 9 punktów do liderek, jednak w drugim 
dniu zmagań udało się odrobić te stratę i wygrać zawody.

Zawodniczki strzelińskiej sekcji łuczniczej stanęły na najwyższym stopniu podium

Stanął na podium w holenderskim Alkmaar

Wywalczył brąz
Strzeliński ciężarowiec – Mirosław Życzkowski już 
nas przyzwyczaił do tego, że nie wraca z mistrzow-
skich imprez bez medalu. Nie inaczej było na  paź-
dziernikowych Mistrzostwach Europy, które odbyły 
się w holenderskim mieście Alkmaar. 

Nasz reprezen-
tant zajął w swojej 
kategorii wagowej 
3. miejsce i wy-
walczył brązowy 
medal. Strzelinia-
nina wyprzedzili 
rywale z Anglii (II 
miejsce) i Niemiec 
(I miejsce). Miro-
sław Życzkowski 
zaliczył w dwuboju 
174 kg (74 kg– 
rwanie, 100 – podrzut). 

Tym wynikiem nasz zawodnik poprawił o 4 kg swój 
wynik osiągnięty na wcześniejszych zawodach – Mistrzo-
stwach Polski. Sportowiec jest umiarkowanie zadowo-
lony z takiego rozstrzygnięcia. Na 6 podejść zaliczył 5. 
W osiągnięciu lepszego rezultatu trochę przeszkodziła 
kontuzja barku, która od dłuższego czasu dokucza na-
szemu mistrzowi. W tych okolicznościach trzecie miejsce 
na podium na pewno ujmy nie przynosi. – Jestem gene-
ralnie zadowolony ze swojego występu i z organiza-
cji zawodów, które odbyły się w nowoczesnej hali. 
Co ciekawe, z uwagi na dużą liczbę uczestników mi-
strzostw, w których wystartowało ponad 800 kobiet 
i mężczyzn, zawody przeprowadzono równolegle 
na dwóch ciężarowych pomostach. W mistrzostwach 
uczestniczyło również 27 zawodników z Polski – in-
formuje strzeliński ciężarowiec. Korzystając z okazji ser-
decznie dziękuje wszystkim sponsorom, którzy wsparli 
go zarówno w przygotowaniu do zawodów, jak i samym 
wyjeździe do Alkmaar.

RED

Mirosław Życzkowski z medalem wywalczonym w Alkmaar

Kolejny sukces strzelińskich łuczników

- Wielkim sukcesem zakończyliśmy Mistrzostwa Polski 
Młodzików Młodszych w łucznictwie. Drużyna dziewcząt 
zdobyła złote medale w historycznych, bo rozgrywanych 
po raz pierwszy Mistrzostwach Polski w tej kategorii wie-
kowej w łukach gołych - komentuje trener Łukasz Cisek. - 
Niestety, w starszej kategorii nasz najlepszy zawodnik, 
Maciej Cisek, nie mógł wystąpić z powodu kwarantanny, 
a wiązaliśmy z jego występem również ogromne nadzieje 
- kończy trener.

RED
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W tym roku pandemia ko-
ronawirusa nie pokrzyżowa-
ła planów przeprowadzenia 

Bieg z okazji rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości na stałe wpisał się w kalendarz wydarzeń sportowych w naszym 
mieście W zawodach wystartowały całe rodziny

 Strzelińska grupa morsów po raz trzeci uczciła Narodowe Święto Niepodległości

Morsy rozpoczęły
sezon

Już po raz trzeci nieformalna grupa strzelińskich mor-
sów, założona przez Artura Jakubca, uczciła Narodowy 
Dzień Niepodległości. Wydarzenie zorganizowano na te-
renie Ośrodka Wypoczynkowego „Nad Stawami” w Bia-
łym Kościele. W tym roku wzięło w nim udział 31 osób. 
Nie zabrakło również kibiców. - Po oficjalnym przywi-
taniu i wymianie informacji zaczeliśmy indywidualną 
rozgrzewkę, przy muzyce, trwającą 6-10 minut – re-
lacjonuje Artur Jakubiec. Później wszyscy razem weszli 
do wody na odpowiednią głębokość. Uczestnicy spędzili 
w wodzie od 2 do 10 minut. 

Po zakończonej sesji morsowania wszyscy mogli skosz-
tować ciepłej herbaty i kawy. Całość wydarzenia odbywa 
się przy nastrojowo oświetlonym pomoście. - Komforto-
we warunki sprzyjają przełamaniu się nowych, nie-
zdecydowanych osób. Dzięki temu, według moich 
informacji, jesteśmy najliczniejszą grupą w woje-
wództwie. Mamy wielu jednorazowych morsów, któ-
rzy chcą przeżyć choć raz taką przygodę, ale mamy 
też stałych członków, oddających serce dla rozwoju 
naszej grupy – podkreśla Jakubiec. Morsowanie dla Nie-
podległej rozpoczęło sezon. Członkowie spotykają się 
w każdą niedzielę o godzinie 18:00 na terenie ośrodka 
w Białym Kościele. Dodatkowo strzelińska grupa planuje 
morsowania przy okazji: Andrzejek (30 listopada o godz. 
18:00), Mikołajek (5 grudnia o godz. 13:45) Wigilii Boże-
go Narodzenia (26 grudnia o godz. 12:00), Sylwestra (31 
grudnia o godz. 15:00), Nowego Roku (1 stycznia o godz. 
15:00). - Każdy może do nas dołączyć. Morsują dzieci 
nawet w wieku 4 lat. Aby zacząć trzeba przyjść w nie-
dzielę na 18:00 do Ośrodka „Nad Stawami” w Bia-
łym Kościele. Należy mieć luźne ubranie sportowe 
do rozgrzewki, strój kąpielowy, ręcznik i ciepłe ubra-
nie do ogrzania. Wstęp na morsowanie kosztuje 10 zł 
– zachęca Jakubiec. 

RED

POBIEGLI DLA NIEPODLEGŁEJ

tradycyjnego Biegu Dla Nie-
podległej. Zawody zorgani-
zowane przez Strzelińskie 

Centrum Sportowo-Edu-
kacyjne z okazji uczczenia 
103. rocznicy odzyskania 

przez Polskę niepodległości 
odbyło się w czwartek, 11 
listopada w Parku Miejskim 

im. Armii Krajowej w Strze-
linie. Trasę liczącą 1918 me-
trów można było przebiec, 

przemaszerować lub poko-
nać w wózeczku, jeździku. 
W tegorocznej edycji wzięło 
udział blisko 200 zawodni-
ków. Tego dnia czas nie był 
najważniejszy, liczyła się do-
bra zabawa i uczczenie tego 
ważnego dla naszego kraju 
święta. Uczestnicy biegu 
otrzymali medale, na pa-
miątkę mogli wziąć również 
numery startowe. Na za-
kończenie, dla wzmocnienia 
sił po biegu, chętni mogli 
zjeść grochówkę. Zachęca-
my do odwiedzania profilu 
facebookowego Strzeliń-
skiego Centrum Sportowo-
-Edukacyjnego, na którym 
znajduje się bogata galeria 
zdjęć z tego wydarzenia.

JO


